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Glavni in odgovorni urednik
mag. Franci Kotnik

(IS)

Dve tretjini slovenskih cest z oceno 
nezadostno

Konec prejšnjega meseca je bila slovenska 
javnost seznanjena z rezultati evropskega pro-
jekta Sensor, v sklopu katerega je bilo v 26 me-
secih pregledanih in ocenjenih 3.180 kilometrov 
naših cest. Sklepna ugotovitev je, nobeno prese-
nečenje, da je stanje slovenskih cest zelo slabo, 
saj je skoraj 60 odstotkov državnih in regional-
nih cest nevarnih. 

Pri vrednotenju posameznih cestnih odsekov 
so upoštevali tri ključne kriterije: ali je cesta tak-
šna, da ne omogoča konfliktnih situacij (maksi-
malno število zvezdic), ali cesta omogoča mo-
žnost reagiranja, če pride do konfliktne situaci-
je, in kakšen je nivo zaščite udeležencev v pri-
meru nesreče. Statistika pravi, da so glavni tipi 
nesreč pri nas čelna trčenja, bočni trki, zdrsi vo-
zil s ceste in nesreče kolesarjev ter pešcev. Ce-
stni odseki, ki so dobili največ zvezdic, so tisti, 
ki preprečujejo tovrstne nesreče, najmanj zvez-
dic pa so dobili odseki, kjer je najmanj zaščitnih 
elementov.

Skupni rezultati projekta so pokazali, da je ne-
sprejemljivih kar 50 do 70 odstotkov cest. To so 
ceste, ki imajo le eno do dve zvezdici. To je se-
veda nesprejemljivo, zato strokovnjaki poziva-
jo vlado in pristojna ministrstva, da naj čim prej 
ukrepajo. 

V Avto-moto zvezi Slovenije se sprašujejo, ko-
liko so vredna človeška življenja? Ugotovili so 
namreč, da bi lahko s preprostimi ukrepi, kot 

so varnostne ograje, robne ropotne črte, redno 
odstranjevanje in čiščenje cestišč, širjenje rob-
nih pasov in razmejevanje smernih vozišč, z le-
tnim vložkom 8,5 milijona evrov v ukrepe varno-
sti pred najhujšimi poškodbami obvarovali 240 
udeležencev v prometu.

Slovenija je sicer po številu umrlih na cestah 
najbolje uvrščena od vseh v projektu sodelujo-
čih držav. Ta številka po podatkih Svetovne zdra-
vstvene organizacije za leto 2013 znaša 6,2 
smrtni žrtvi na sto tisoč prebivalcev. A vsaka 
smrtna žrtev je preveč, tudi tista iz sobotne pro-
metne nesreče, ki se je zgodila v Šentjanžu in o 
kateri poročamo v tokratni črni kroniki.

Na tem mestu sem pred časom že zapisal, da 
dejansko stanje naših cest spoznaš šele takrat, 
ko se po njih zapelješ s kolesom. Avto že nekako 
prenese vse grbine, razpoke in luknje, seveda ne 
brez posledic, toda vožnja s kolesom po takšnih 
cestah je na nekaterih odsekih postala že izziva-
nje usode. A denarja za popravilo uničenih cest 
ni (dovolj) in lahko se kar sprijaznimo s tem, da 
bo še nekaj časa tako.
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CENTER ZA SOCIALNO DELO (CSD) MOZIRJE

Vloge za subvencijo vrtca 
ni treba oddati vsem 

upravičencem
Doslej so upravičenci za sub-

vencijo stroškov vrtca vsako leto 
decembra oddajali vloge na center 
za socialno delo. Poslej tega ni tre-
ba narediti vsem prosilcem. Spre-
memba velja od letos dalje, ko se 
je spremenila zakonodaja.

Marjana Veršnik Fale, direkto-
rica CSD Mozirje, je ob tem pove-
dala: »O pravici do subvencije vrt-
ca smo po novem namreč odloča-
li skozi vse leto ob vlogah za dru-
ge pravice, ob javljanju sprememb 
in podobno, to pa za obdobje ene-
ga leta. Če so starši na primer po-
dali vlogo v mesecu avgustu, na 
primer ob vstopu otroka v vrtec, je 
bila pri nas izdana odločba o sub-
venciji vrtca za tega otroka, kot tudi 
za ostale otroke v družini, v kolikor 
je v družini več otrok v vrtcu, za ob-
dobje od 1. septembra 2014 do 31. 
avgusta 2015.«

V letošnjem decembru naj torej 
oddajo vloge za subvencijo samo 
starši, ki jim ta pravica tudi izteče 
v decembru, torej, da imajo odloč-
bo za obdobje od 1. januarja do 31. 
decembra 2014. Ostali starši od-
dajajo vlogo ob izteku odločbe, se-
veda pa morajo javljati spremem-
be, ki vplivajo na upravičenost do 
subvencije.

Od staršev se pričakuje, da bo-
do pozorno pogledali odločbo. Ti-
sti, ki jim pravica teče, naj ne od-
dajajo vlog v decembru, saj bodo s 
tem prihranili stroške in nepotrebno 
delo sebi kot zaposlenim na centru. 
»Na CSD smo namreč prejeto vlogo 
dolžni prav tako obravnavati, spe-
ljati cel postopek in ob koncu izdati 
sklep o zavrnitvi vloge, ker je o pravi-
ci že odločeno,« še pojasnjuje direk-
torica centra Veršnik Faletova.

Marija Lebar

REZULTATI EVROPSKEGA PROJEKTA SENZOR NIČ KAJ SPODBUDNI

Tudi zgornjesavinjske ceste nevarne za 
udeležence prometa

Na Avto-moto zvezi Slovenije (AMZS) so v preteklih dveh le-
tih v okviru evropskega projekta Sensor, v katerem sodeluje tu-
di Slovenija, pregledali in ovrednotili kakovost kar 3.180 kilo-
metrov slovenskih državnih cest. Ugotovili so, da je stanje cest 
porazno. Skoraj 60 odstotkov državnih ter regionalnih cest je 
nevarnih, skoraj 30 odstotkov jih je ocenjenih z najslabšo mo-
žno oceno. Na slabo stanje cest v Zgornji Savinjski dolini že leta 
opozarjajo predstavniki občinskih svetov za preventivo in var-
nost v cestnem prometu (SPV), vendar je odziv pristojnih slab.

SLOVENIJA PO ŠTEVILU 
UMRLIH NA CESTAH NAJBOLJE 

UVRŠČENA
V projekt Senzor je bilo vključe-

nih dvanajst držav Jugovzhodne 
Evrope, pregled stanja cest pa je po-
tekal od 1. oktobra 2012 do 30. ju-
nija 2014. V Sloveniji je projekt stal 
179.482 evrov, vrednost celotne-
ga evropskega projekta je ocenje-
na na 1,425 milijona evrov. Rezul-
tati projekta načeloma za Slovenijo 
niso slabi. Kot so v predstavitvi pro-

jekta povedali pri AMZS, je Slovenija 
po številu umrlih na cestah najbolje 
uvrščena od vseh v projektu sodelu-
jočih držav. Ta številka po podatkih 
Svetovne zdravstvene organizacije 
za Slovenijo in leto 2013 znaša 6,2 
smrtni žrtvi na 100.000 prebivalcev. 

MED NAJSLABŠIMI 
SLOVENSKIMI ODSEKI TUDI 
CESTA VELENJE-MISLINJA

Precej drugačno sliko pa kažejo 
rezultati, ki se tičejo stanja držav-

nih in regionalnih cest. Skupni re-
zultati projekta so pokazali, da je 
nesprejemljivih kar 50 do 70 od-
stotkov cest. To so ceste, ki imajo le 

1 do 2 zvezdici in jih je na zemlje-
vidu, objavljenem na spletni strani 
AMZS, moč prepoznati po črni in 
rdeči barvi. Pri vrednotenju posa-
meznih cestnih odsekov so upo-
števali tri ključne kriterije. Ali je ce-
sta takšna, da ne omogoča konflik-
tnih situacij. Nadalje, ali cesta, na 
kateri že pride do konfliktne situa-
cije, omogoča možnost reagiranja. 
Zadnji kriterij pa je nivo zaščite ude-
ležencev v primeru nesreče.

Stanje, ki ga imamo v Sloveniji 
na državnih ter regionalnih cestah, 
je slabo, skoraj 30 odstotkov glav-

nih in regionalnih cest je ocenjenih 
z le po eno zvezdico. Med najslab-
šimi odseki so glavna cesta Loga-
tec-Idrija-Tolmin, cesta Novo me-

sto-Metlika (čez Gorjance), cesta 
Kozina-Starod ter, naši dolini naj-
bližja, cesta Velenje-Mislinja.

LE ENA DO TRI ZVEZDICE TUDI ZA 
REGIONALNO CESTO, KI PELJE 

SKOZI NAŠO DOLINO
Kot je razvidno iz zemljevida 

ocenjenih cest, je zaskrbljujoče tu-
di stanje regionalne ceste I. reda R 
225, ki teče skozi Sotesko, Mozir-
je in čez Črnivec do Kamnika. Na 
številnih odsekih je ocenjena le z 
eno zvezdico, torej najslabšo mo-
žno oceno, na preostalih pa z dve-

Matjaž Sem, 
pomočnik komandirja 
PP Mozirje:

»V vsakem primeru, ko zazna-
mo poškodbo na vozišču, po-
manjkljivo ali odstranjeno pro-
metno signalizacijo, pisno ob-
vestimo pristojne službe, in sicer 
za državne ceste pristojne Direk-
cijo RS za ceste, Inšpektorat RS 
za promet, energetiko in prostor 
ter podjetje VOC Celje, za občin-
ske ceste pa pristojno občino. V 
kolikor je nujno potrebno, polici-
sti zavarujejo kraj poškodbe na 
vozišču do prihoda pristojnih 
služb, ki poškodbo sanirajo.«

Ena izmed slabših cest v dolini pelje skozi Šmartno ob Dreti. (Foto: IS)
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KONSTITUIRAN SVET SAVINJSKE REGIJE

Ciril Rosc predstavnik SAŠE v svetu regije

Župani so menili, da bo zaradi vladnega zmanjševanja denarja za primerno 
porabo težko zagotavljati osnovne naloge občin. (Foto: Marija Lebar) 

Razvojna agencija Savinjske re-
gije (RASR) je v torek, 9. decem-
bra, v Velenju pripravila prvo, kon-
stitutivno sejo sveta regije v tem 
mandatu. Svetu, v katerem so žu-
pani vseh 31 občin regije, od av-
strijske do hrvaške meje, bo tudi 
v tem mandatu predsedoval mag. 
Branko Kidrič, župan občine Roga-
ška Slatina. Za predstavnika zgor-
njesavinjsko šaleškega območja 
v svetu je bil izvoljen Ciril Rosc, žu-
pan občine Luče.

USPEŠNO V MINULI PERSPEKTIVI
Uvodoma je zbrane nagovoril 

direktor RASR Janez Jazbec. Še 
posebej je pozdravil sedem novih 
županj in županov in jih predsta-
vil. V nadaljevanju je sledila pred-
stavitev odobrenih projektov v iz-
tekajočem se finančnem obdo-
bju 2007-2013, v katerem je bi-
la po Jazbečevih besedah Savinj-
ska regija izredno uspešna, saj je 
imela sprva na voljo 83 milijonov 
evrov, izkoristila pa jih bo 92 mili-
jonov. Regija se je namreč uspe-
šno prijavila v 8. poziv, ko se je 
delil ostali še razpoložljiv denar iz 

evropskih skladov v iztekajočem 
obdobju.

SODIMO V VZHODNO REGIJO
Sledila je predstavitev Operativ-

nega programa 2014-2020 z vse-
binami in ukrepi po prednostnih 
oseh in s finančnimi podlagami. 
Slovenija bo imela na voljo 3,2 mi-
lijarde evrov sredstev iz evropskih 
skladov, ki se bodo delila na dve re-

giji ter na tehnično pomoč, ki jo bo-
do zagotavljale državne institucije. 
Vzhodni regiji, kamor sodi tudi sa-
vinjsko statistično območje, je na-
menjenih 1,26 milijarde evrov. 

NEKATERA PREDNOSTNA 
PODROČJA

Skupaj s tehnično pomočjo je 
v programu razdelanih 12 pred-
nostnih področij. Med njimi so tu-

di ukrepi za prilagajanje podneb-
nim razmeram, kamor je uvršče-
na poplavna varnost Savinjske re-
gije, ukrepi za boljše stanje okolja, 
kamor so vključena kanalizacijska 
omrežja, vodooskrba in zelena do-
živetja regije. 

Med ukrepi na področju infra-
strukture je umeščena tudi 3. ra-
zvojna os – pridobivanje doku-
mentacije ter fazna izvedba. Ne-
katera področja so še spodbuja-
nje zaposlovanja in transnacional-
na mobilnost delovne sile, pa soci-
alna vključenost ter področje zna-
nja, spretnosti in vseživljenjskega 
učenja.

VSE MANJ SREDSTEV ZA OBČINE
Župani so se v razpravi dotakni-

li negotovega financiranja občin, ki 
jim ni na roko niti sedanja evrop-
ska finančna perspektiva. Zaradi 
vladnega zmanjševanja denarja 
za primerno porabo bo težko zago-
tavljati osnovne naloge občin, kaj 
šele sofinanciranje pri prijavah na 
državne in evropske projekte, so 
menili.

Marija Lebar

Stane Flere, 
podpredsednik Združenja šoferjev in avtomehanikov (ZŠAM) 
Zgornje Savinjske doline in dolgoletni predsednik SPV Nazarje:

»Vsi SPV-ji naše doline smo se v zadnjih letih redno srečevali na kon-
struktivnih sejah, izmenjevali podatke o stanju cestne infrastrukture in 
se pogovarjali o uspešnosti različnih akcij, ki jih pripravljamo za osve-
ščanje vseh udeležencev v cestnem prometu. Vedno smo en drugega 
seznanili s tem, v kakšnem stanju so ceste ter kje je potrebno najprej 
ukrepati za njihovo popravilo. 

Ves čas se SPV-ji trudijo za redno obveščanje občin in nato v na-
slednji fazi skupaj z občinami agencijo za varnost v prometu, o stanju 
cest, ki je v naši dolini žal zelo kritično. Žal je odziv pristojnih medel, ča-
kanje na odgovore o ukrepanju pa predolgo. 

Naši SPV-ji so veliko pripomogli tudi k ureditvi prometne signalizacije 
po dolini, ki veliko prispeva k večji varnosti v prometu, poleg tega redno 
obravnavajo in v nadaljnjo obravnavo pošiljajo pritožbe občanov glede 
različnih ovir ali pomanjkljivosti na in ob cestah. 

Tudi ZŠAM Zgornje Savinjske doline se že dolga desetletja trudi za 
večjo varnost v prometu. Tako med drugim pomagamo pri usmerjanju 
prometa ob dogodkih, kjer je pričakovano občutno povečanje prome-
ta, skrbimo za varnost otrok na cesti ob začetku šolskega leta in izvaja-
mo praktičen del pridobivanja kolesarskega izpita med osnovnošolci.«

(Foto: MŠ)

ma in v manjšini s tremi zvezdica-
mi. Odseki z eno zvezdico so torej 
tisti, kjer je po oceni Senzorja naj-
manj zaščitnih elementov, torej so 
to najbolj nevarna cestišča. 

Na omenjeni cesti se je po po-
datkih Policijske postaje Mozirje v 
letošnjem letu do konca novembra 
pripetila skoraj polovica vseh pro-
metnih nesreč. Teh je bilo 47, od te-

ga 20 na omenjeni regionalni ce-
sti. Sedem prometnih nesreč se 
je zgodilo na relaciji Radmirje-Se-
stre Logar, preostalih dvajset pa na 
ostalih odsekih po vsej dolini. 

NA KRITIČNO STANJE 
OPOZARJAJO TUDI OBČINSKI 

SPV-JI
Na slabo stanje državnih cest 

v naši dolini že dolga leta opozar-
jajo predstavniki občinskih sve-
tov za preventivo in varnost v ce-
stnem prometu (SPV), a stanje 
cest se le počasi popravlja. So-
delovanje med občinskimi SPV-ji 
Zgornje Savinjske doline je sicer 
odlično, saj se člani redno sreču-
jejo in poleg tega, da izvajajo raz-
lične akcije, povezane z varnostjo 
v prometu, pristojne službe, pred-
vsem Javno agencijo RS za var-
nost v prometu, redno obveščajo 
o problematiki cestne infrastruktu-
re v naši dolini.

A ker je država v zadnjem ob-
dobju slednji drastično zmanjšala 
sredstva za zagotavljanje preven-
tivne dejavnosti, ni denarja za pri-
pravo materiala, ki se uporablja za 
osveščanje, kaj šele za vlaganje v 
obnovo cest. Ob tem pa država na-
črtuje zmanjšanje prometnih ne-
sreč in žrtev v prometu.

Tatiana Golob
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RAZVOJ ELEKTRIČNEGA DISTRIBUCIJSKEGA OMREŽJA V ZGORNJI SAVINJSKI DOLINI

Zemeljski kablovod bo zmanjšal tveganja dobave in 
izboljšal dobavo porabnikom

Mirko Strašek, 
direktor podjetja KLS Ljubno:

»V podjetju KLS smo veseli in 
zadovoljni z načrtovano izgradnjo 
električnega kablovoda, saj bosta 
s tem rešena dva naša problema. 
Žal sedanji daljnovod ne zadošča 
sedanji in načrtovani porabi in v 
zgornji konec doline ne pripelje 
dovolj električne energije, prav ta-
ko ni ustrezno grajen in dobave ni-
so dovolj zanesljive. 

Pri nas pogosto prihaja do kraj-
ših in daljših prekinitev dobav ele-

ktrike, kar nam v proizvodnji povzroča velike težave. Glede na razvoj ob-
čine Ljubno ter na naš razvoj in bodoče potrebe bo kablovod prinesel iz-
boljšanje napetostnih razmer, izboljšanje kakovosti oskrbe z manj preki-
nitvami in s tem tudi možnost nadaljnje širitve podjetja.«

Februarski žled je pokazal, da zdajšnji sistemi niso odporni in ne 
zagotavljajo želene zanesljivosti dobave električne energije, zato bodo v 

podjetju Elektro Celje umestili nove distribucijske vode v zemeljski izvedbi 
na relaciji Nazarje-Ljubno ob Savinji. (Foto: IS)

Elektro Celje se bo na obmo-
čju Zgornje Savinjske doline v pri-
hodnjem letu lotil velikega projek-
ta – umeščanje novih distribucij-
skih vodov v zemeljski izvedbi. Vre-
menske spremembe in potrebe od-
jemalcev po nemoteni dobavi ele-
ktrične energije silijo podjetje, da 
aktivno razmišlja in uveljavlja no-
ve koncepte razvoja distribucijske-
ga omrežja. Že pred leti so uspe-
šno umestili daljnovodna omrežja 
s polizoliranimi vodniki in s tem iz-
boljšali oskrbo odjemalcev. Febru-
arski žled pa je pokazal, da tudi ta-
kšni izvedeni sistemi niso odporni 
in ne zagotavljajo želene zaneslji-
vosti dobave električne energije.

ZEMELJSKA IZVEDBA
Podjetje Elektro Celje je prav na 

podlagi teh vremenskih dogod-
kov izdelalo nov koncept razvoja 
distribucijskega omrežja z name-
nom dolgoročnejšega zagotavlja-
nja kvalitetne oskrbe odjemalcev z 
električno energijo. Koncept razvo-
ja predvideva umeščanje novih di-
stribucijskih vodov v zemeljski iz-
vedbi in ne več v nadzemni izved-
bi, kot so to delali do sedaj. Možna 
pa so odstopanja, predvsem zara-
di konfiguracije terena. 

Na območju naše doline se v bli-
žnji prihodnosti predvideva umesti-
tev treh takšnih distribucijskih vo-
dov. Distribucijski vodi so geograf-
sko predvideni od Nazarij do Ljub-
nega ob Savinji. V zemljo se bodo 
položili trije sistemi glavnega vo-
da. Prva dva bosta v glavnem na-
menjena napajanju Ljubnega ter 

severno od Ljubnega. Tretji sistem 
bo namenjen napajanju doline od 
Nazarij do Ljubnega. To pomeni, 
da bodo obstoječi stranski srednje 
napetostni vodi priključeni na tretji 
sistem, je povedala vodja kabineta 
uprave Maja Ivančič.

TRI FAZE PROJEKTA
Celoten projekt kabliranja dalj-

novoda Nazarje-Ljubno ob Savi-
nji je razdeljen na več delov, tre-
nutno se usklajujejo tudi z lastni-
ki zemljišč. Terminski plan izvedbe 
je razdeljen na tri dele. Prvi del bo 
zaključen do konca avgusta 2015, 
drugi do konca novembra 2015 in 
tretji do konca februarja 2016. Re-
alizacija izdelave projektne doku-
mentacije je odvisna od poteka pri-

tvijo v SN omrežje. Ti stroški se oce-
njujejo na dodatnih 200.000 do 
300.000 evrov.

IZVEDBA V LASTNI REŽIJI
Podjetje Elektro Celje bo s svo-

jim znanjem in s svojimi strokovni-
mi službami izdelalo celotno pro-
jektno dokumentacijo in prav tako 
izvedbo v lastni režiji. Novi kablovo-
di bodo poleg izboljšanja kakovo-
sti oskrbe omogočili tudi večjo pre-
nosno zmogljivost, ki bo zagotovila 
večletne potrebe po električni ener-
giji za celotno zgornjesavinjsko ob-
močje in s tem omogočila nadaljnji 
gospodarski razvoj doline. 

Modernizacija pomeni vsekakor 
zanesljivejšo in kvalitetnejšo oskr-
bo z električno energijo. Zmanjša-
na je tudi verjetnost izpada električ-

dobivanja služnostnih pogodb.
Ivančičeva je dodala, da investi-

cija v takšno izvedbo ni majhna, 
saj je predvidena trasa dolga nekaj 
manj kot 12 kilometrov. Investicija 
predvidenih kablovodov na ome-
njeni relaciji je ocenjena na 1,1 mi-
lijona evrov brez upoštevanja stro-
škov služnosti in stroškov izgra-
dnje TP (RP) Ljubno Loke z vključi-

ne energije zaradi vremenskih vpli-
vov. Zavedajo se, je še povedala 
Ivančičeva, da bodo predvideni ka-
blovodi potekali tudi po zemljiščih 
fizičnih oseb, vendar se temu ne 
morejo v celoti izogniti. Upajo, da 
bodo z lastniki uspeli čim prej do-
seči soglasje, da bodo lahko pričeli 
z izvajanjem razvojnih načrtov.

Štefka Sem

(Foto: ŠS)
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SAVINJSKO-ŠALEŠKA GOSPODARSKA ZBORNICA 

Sporazum o sodelovanju prinaša koristi obema 
partnerjema

Sporazum o sodelovanju so potrdili (od leve): Zdenka Presečnik Firšt, Petra 
Pleterski in Franci Kotnik. (Foto: Marija Lebar)

V sredo, 3. decembra, je bila 
na Savinjsko-šaleški gospodar-
ski zbornici (SŠGZ) v Velenju kraj-
ša slovesnost, na kateri sta pred-
stavnici sekcije računovodskih 
servisov pri zbornici in Društva ra-
čunovodij, finančnikov in revizor-
jev (RFR) Zgornje Savinjske doli-
ne podpisali sporazum o sodelo-
vanju. Sodelovanje je pomembno 
tako za izmenjavo izkušenj kot za 
udeležbo na različnih izobraževa-
njih, ki so za njihove člane nujno 
potrebna.

ZA KAKOVOSTNO IN 
DOLGOROČNO SODELOVANJE
Navzoče je pozdravil direktor 

SŠGZ mag. Franci Kotnik, ki je pod-
črtal aktivno delo sekcije računo-
vodskih servisov in izrazil zadovolj-
stvo nad doseženim dogovorom o 
sodelovanju med obema združe-
njema. Predsednica sekcije Petra 
Pleterski je predstavila sekcijo, v 
kateri je okoli 100 članov, zares ak-
tivnih pa je okoli 20. Ti se srečujejo 

na rednih mesečnih sestankih. De-
jala je, da si od sporazuma obeta-
jo kakovostno in dolgoročno sode-
lovanje pri izmenjavi dobrih praks, 
mnenj in izobraževanj.

SPREMEMBE PREDPISOV 
NALAGAJO NOVA 
IZOBRAŽEVANJA

Predsednica društva RFR Zgor-

nje Savinjske doline Zdenka Pre-
sečnik Firšt je povedala, da je v nji-
hovem društvu zares aktivnih oko-
li 30 članov. Pomembno področje 
njihovega delovanja je razvijanje 
poklicne etike in odgovornosti čla-
nov, da se ravnajo po računovod-
skem kodeksu. 

Presečnik Firštova je menila, 
da bo sodelovanje prineslo obo-

jestransko korist; med drugim tu-
di pri možnosti dostopnejših cen 
za udeležbo na seminarjih in pre-
davanjih. »Nenehno izobraževanje 
članov je ob stalnem spreminjanju 
zakonodaje in predpisov enostav-
no nujno. Tako na primer ni mogo-
če, da bi letos lahko naredili obra-
čun plač ali zaključni račun ali kak 
podoben dokument na enak način 
kot prejšnje leto, saj so se vmes do-
godile spremembe predpisov,« je 
povedala.

Sicer pa v društvu poleg stro-
kovnega dela skrbijo tudi za dru-
ženje in dobro počutje svojih čla-
nov. »Ko sem preletela dejavnosti, 
ki smo jih izvedli v letošnjem letu, 
sem bila sama presenečena, koli-
ko dogodkov se je nabralo. Poleg 
rednih mesečnih strokovnih sre-
čanj in udeležbe na urah rekreacije 
smo poskrbeli tudi za kulturne užit-
ke – obiskali smo opero v Ljublja-
ni in si ogledali slikarsko razstavo 
v Kamniku. 

Marija Lebar

VELENJE

Srečanje predstavnikov gospodarstva in bančništva

Dobrodošla je bila možnost razgovorov s predstavniki banke, tudi s članom 
uprave NLB Blažem Brodnjakom. (Foto: Marija Lebar)

Savinjsko-šaleška gospodarska 
zbornica (SŠGZ) je v Velenju v pe-
tek, 5. decembra, skupaj z Novo 
ljubljansko banko (NLB) pripravi-
la poslovni zajtrk s predavanjem 
pod naslovom Kako z instrumenti 
izvozno-uvoznega poslovanja do 
zaščite pred valutnimi in obrestni-
mi tveganji. Dogodek je bil name-
njen zlasti predstavnikom srednjih 

in večjih podjetij in je med gospo-
darstveniki zbudil veliko zanima-
nje. O tem je pričala številčna ude-
ležba predstavnikov podjetij, med 
njimi tudi zgornjesavinjskih.

Kot gostitelj je zbrane v uvodu poz-
dravil direktor SŠGZ mag. Franci Ko-
tnik. Sledil je uvodni nagovor člana 
uprave NLB Blaža Brodnjaka. V na-
daljevanju je Helena Belingar pred-

stavila akreditive in garancije kot in-
strumente izvozno-uvoznega finan-
ciranja. Goran Pušić je predstavil mo-
žnosti zaščite pred valutnimi in obre-
stnimi tveganji, ob koncu formalne-
ga dela pa je Srečko Praznik zaže-
lel vsem udeležencem uspešno po-
slovanje in napovedal, da bo NLB na 
osnovi pozitivnih izkušenj nadaljeva-
la s tovrstnimi poslovnimi dogodki.

Z dogodkom so bili zadovoljni 
tudi udeleženci – predstavniki go-
spodarskih družb. Dobrodošla je 
bila možnost osebnih razgovorov s 
predstavniki banke, tudi s članom 
uprave Brodnjakom. Drugi del sre-
čanja je bil namenjen neformalnim 
pogovorom in druženju ter izme-
njavi mnenj in izkušenj.

Marija Lebar
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KLEMEN POZNIČ, DR. MED., SPECIALIST DRUŽINSKE MEDICINE

»Še zmeraj trdim, da je delo 
družinskega zdravnika 

najlepše delo v medicini«

Pred slabim letom dni je v zdra-
vstveni postaji Nazarje pričel z de-
lom Klemen Poznič, specialist dru-
žinske medicine. Pri delu je zamenjal 
dolgoletno zdravnico v splošni ambu-
lanti Ido Pustoslemšek Kramer, ki jo 
je marsikateri pacient le stežka »izpu-
stil« v zasluženi pokoj. S prevzemom 
njene ambulante je sprejel velik izziv, 
saj je odnos med pacientom in zdrav-
nikom navadno precej oseben in tež-
ko zamenljiv. Odzivi ljudi po letu dni 
so pozitivni, novega zdravnika so le-
po sprejeli. Temu je v veliki meri za-
služen njegov prijazen odnos do pa-
cientov.

- V splošni ambulanti v Nazarjah delate že 
skorajda leto dni in pacienti so vas v tem času 
spoznali v vlogi njihovega osebnega zdravnika. 
Smo pa bili ob vašem prevzemu ambulante ko-
ristniki uslug Zgornjesavinjskega zdravstvene-
ga doma Nazarje malce presenečeni, seveda 
prijetno, da je vodstvu uspelo privabiti še ene-
ga zdravnika iz Celja na naše podeželje. Kako, 
da ste se odločili zapustiti delovno mesto pred-
stojnika enote splošne medicine v celjskem 
zdravstvenem domu in pričeti z delom pri nas?

Kot ste dejali, sem bil v Celju na predstojni-
škem mestu, v naši enoti je delalo okoli štiride-
set ljudi. Na takšnem položaju imaš nehvaležno 
nalogo, veliko obveznosti in malo moči za spre-
minjanje. Po določenem času sem enostavno 

ugotovil, da se v takšnem načinu dela ne vidim 
več in moram spremeniti svoje delovno okolje. In 
vsak dan mi je bolj jasno, da sem se prav odlo-
čil, čeprav je izvajanje družinske medicine tukaj 
veliko težje. Je pa medicina na podeželju bolj, če 
se lahko tako izrazim, čista, prava medicina. Od-
nosi med ljudmi so še bolj pristni, poleg tega se 
lahko veliko bolje razvijam tako po strokovni kot 
tudi človeški plati.

- Privabilo vas je torej podeželje?
Ko sem dal odpoved v Celju, sem dobil veliko 

ponudb za službo. Ponudba iz Nazarij mi je naj-
bolj ustrezala, zasluge gredo zagotovo kolegici 
Podbregar Marševi, s katero sva sodelovala že v 
Celju, in direktorici zavoda Darji Es. Prepričal me 
je njun pozitiven odnos. Sicer pa sem tudi sam 
doma s podeželja, z Vranskega. Družinska me-
dicina, takšna, kot sem jo jaz poznal kot otrok in 
kasneje študent, je še delovala na način, ko te 
osebni zdravnik spremlja od otroštva do staro-
sti. In to je zame družinska medicina v pravem 
pomenu besede. Takšna, kot jo želim delati tu-
di sam.

- Pa vendar delo zdravnika na podeželju med 
mladimi zdravniki ni najbolj priljubljeno. Mar-
sikje, tudi pri nas je bilo tako, imajo zaradi po-
manjkanja kadra velike težave pri zagotavlja-
nju primerne zdravstvene mreže. S tem dobiva-
mo ljudje vtis, da delo podeželskega zdravnika 
ni najbolj cenjeno.

Zdravniki, ki so se preizkusili v delu na perife-
riji, podeželskih zdravnikov zagotovo ne omalo-
važujejo, ravno obratno, spoštujejo jih. Poznam 
tudi nekaj kolegov, ki so pričeli z dežuranjem na 
deželi, pa so si zaradi težavnosti dela hitro pre-
mislili. Na podeželju v dežurni službi nimaš labo-
ratorija pri roki, ne moreš se posvetovati s kole-
gi, ljudje pa tudi ne želijo ob vsaki bolečini oditi v 
bolnišnico na nadaljnji pregled. Zato je pomem-
ben pogovor s pacientom, podeželski zdravnik 
mora znati poslušati, postavljati prava vpraša-
nja, mora se zanesti na svoje znanje in ekipo, ki 
mu pomaga. Seveda tisti, ki ni nikoli delal v splo-
šni ambulanti na deželi, ne pozna tega dela in 
ima mogoče do njega podcenjujoč odnos. 

- Kakšen je odnos stroke do podeželskih 
zdravnikov? Če pogledamo z vidika plačne re-
forme, ste družinski zdravniki uvrščeni dva 
plačna razreda nižje od ostalih specialistov. To 
ni ravno vzpodbudno …

Včasih, ko so se morali v splošni ambulan-

ti preizkusiti vsi mladi zdravniki, česar danes ni 
več, je bila ta veja medicine bolj cenjena. Dejstvo 
je, da nas je plačna reforma uvrstila dva plač-
na razreda nižje od ostalih specialistov, da veli-
ko mladih pride in reče: »Saj nisem nor, da bi de-
lal tukaj. Odgovornost je velika, dela preko glave, 
pa še plačani ste manj od ostalih.« 

Moja osebna izkušnja pa kaže, da, če prido-
biš mladega zdravnika, ki še ni trdno odločen 
glede specializacije, ga lahko hitro navdušiš 
za družinsko medicino. Kar nekaj mladih, ki so 
delali z mano, se je odločilo za to vejo medici-
ne. Jaz še zmeraj trdim, da je delo družinskega 
zdravnika najlepše delo v medicini. Biti usmer-
jen specialist, pet dni na teden delati isto stvar je 
zame dolgočasno. Birokratski del službe pa ta-
ko moramo opraviti vsi. Žal res nimamo meha-
nizma, kako privabiti mlade ljudi na podeželje. 
Finančno jih ni mogoče stimulirati, in nad tem bi 
se morala država močno zamisliti. 

- Ali družinski zdravniki dovolj glasno opozar-
jate na ta problem?

Zdravniki, ki se ukvarjamo z družinsko medi-
cino, smo nekaj posebnega v medicinski stro-
ki. Nismo komolčarji, smo individualisti. Delamo 
skupaj s svojo medicinsko sestro in svojimi pa-
cienti. Mi ne delamo na oddelku, kjer bi se zjutraj 
najprej skregali in si razložili, česa nekdo ni na-
redil. Mi smo primorani svoje delo narediti sami, 
šele nato se lahko odpravimo domov. Torej smo 
vajeni tega, da smo malce zapostavljeni. In mo-
goče smo se zato šele zadnji dve leti organizirali 
v sindikat Praktikum, v katerem poteka boj, a ne 
za denar, ampak za normalne delovne razmere. 
Da naše zdravnice ne bodo umirale dvajset let 
pred ostalo populacijo, kot kaže statistika, in da 
bodo naši pacienti imeli enak dostop do družin-
skega zdravnika po vsej državi. 

- Visoke glavarine oziroma število opredelje-
nih oseb na posameznega zdravnika povzroča-
jo glavobol marsikje. Tudi v naši dolini?

Število opredeljenih pacientov na zdravnika 
je v Sloveniji različno od ene do druge območne 
enote Zavoda za zdravstveno zavarovanje Slo-
venije. Mi spadamo pod regijo Ravne na Koro-

Klemen Poznič (Foto: Tatiana Golob)

»Žal res nimamo mehanizma, kako pri-
vabiti mlade ljudi na podeželje. Finančno 
jih ni mogoče stimulirati, in nad tem bi se 
morala država močno zamisliti.«



Savinjske novice št. 51, 19. december 2014 9

Intervju, Organizacije

škem, ki je ena izmed regij z najnižjim številom 
družinskih zdravnikov in hkrati z najvišjimi gla-
varinami. Jaz imam skoraj 2.800 opredeljenih 
pacientov, kar znese 3.400 glavarinskih količ-
nikov. Strokovni normativ, sprejet na ministrstvu 
za zdravje pa je 1.500 glavarinskih količnikov. 
Je sploh treba še kaj reči? Številke povedo vse.

- Časa za pogovor s pacienti torej skorajda 
nimate?

Princip družinske medicine je, da oskrbimo 
toliko ljudi, kolikor jih tega dne obišče ambulan-
to. Torej si težko vzamem za pacienta toliko ča-
sa, kot bi bilo zanj dobro in kot si jaz sam želim. 
Upam pa si trditi, da se vsem pacientom, ki me 
res potrebujejo, posvetim v celoti in jim name-
nim dovolj časa. Žal na račun naslednjih, ki mu 
sledijo v ambulanti, in nimajo tako velikih težav. 
Trudimo se razporediti čas tako, da ga nameni-
mo več tistim, ki imajo večje oziroma resnejše 
zdravstvene težave. 

- Težave so tudi s sredstvi s strani zdravstve-
ne zavarovalnice?

Ljudje ne vedo, da je s strani zdravstvene za-
varovalnice za laboratorijske storitve enega pa-
cienta letno namenjenih sedem evrov. Samo to-
liko oziroma petdeset evrov na dan na zdravnika. 
S tem zneskom ne pokrijem niti ene krvne in urin-
ske preiskave. Mi vsi seveda razpoložljiva sred-
stva prekoračimo ne le enkrat, ampak večkrat. 
Škoda pa gre na račun zdravstvenega doma. Te-
žava je v tem, da so pravila, po katerih delamo, 
stara vsaj dve desetletji. Če povem primer, še ve-
dno nam za reševalna vozila pripada kilometrina 
izpred dvajsetih let. Pa imamo v tem času le pre-
vozov dializnih bolnikov toliko, kot je bilo pred de-

setletji vseh prevozov. Razmere, v katerih delamo, 
se ne prilagajajo oziroma se ne razvijajo skladno 
s potrebami, ki naraščajo. S temi sredstvi mora-
mo razpolagati, problem pa ni samo v denarju, 
takšen sistem dela enostavno ni pošten do ljudi.

- Še ena dejavnost Zgornjesavinjskega zdra-
vstvenega doma, dežurna služba, je precej pro-
blematična, kar je verjetno prav tako nepošte-
no tako do pacientov kot do zaposlenih v tem 
zavodu?

Res je. Nujno medicinsko pomoč čez dan 
zdravniki zagotavljamo ob rednem delu v ambu-
lantah. Ločiti urgenco od redne ambulante je, po-
leg znižanja glavarine, zato poglavitna skrb naše 
stroke. To ne pomeni, da družinski zdravniki ne bi 
več delali v urgenci, saj že leta opravljajo to delo in 
ga znajo dobro opravljati. Poleg tega ne moremo 
čakati na nove urgentne zdravnike, do tega je še 

predolgo. V Nazarjah si sicer pomagamo s spe-
cializantom dr. Plankom, ki je dobro usposobljen 
in nas zelo razbremeni, a organizacija dela ni 
sistemsko rešena na državni ravni. Vsaj dvakrat 
na mesec v popoldanskem času je vsak zdrav-
nik poleg tega, da dela v svoji ambulanti, tudi ur-
genten zdravnik. Če odide na urgentno vožnjo, ga 
morajo ljudje potrpežljivo čakati. Poleg tega je na-
ša dolina velika in včasih moraš na nujno inter-
vencijo, četudi nisi tistega dne urgentni zdravnik, 
si pa lahko najhitreje na mestu nesreče. 

- V zavodu se že dolgo trudite za izgradnjo 
prizidka, ki bi služil urgentni službi.

Močno upamo, da se bo prizidek dogradil 
čim prej. Sedanji prostori so potrebni obnove, tu-
di širitve, da bomo lahko ohranili laboratorij. Ni-
mamo dovolj velike otroške ambulante, dviga-
la, ločenih čakalnic za nalezljive bolezni, sani-
tarij za invalide. To so pravzaprav marsikje sa-
moumevne dobrine in tudi Zgornjesavinjčani si 
jih zaslužijo. Z gradnjo urgentnih centrov v večjih 
mestih ne smemo pozabiti na ustrezne prostore 
in opremo za nujno medicinsko pomoč na bolj 

oddaljenih krajih. Mi smo vsekakor predaleč od 
urgentnih centrov, da bi morali naši ljudje tam is-
kati pomoč. Poleg tega bi se tudi država mora-
la zavedati dejstva, da na račun manjših obre-
menitev sekundarnega nivoja trikratno prihrani.

- Zgornjesavinjski zdravstveni dom Nazar-
je se v zadnjih letih zelo trudi za posodobitev 
prostorov, opreme in pogojev delovanja tako za 
zdravnike kot za paciente. Kaj pa mi, Zgornjesa-
vinjčani, se po vaših opažanjih trudimo za svo-
je zdravje?

Mislim da nič bolj ali manj kot drugje. Problem 
je, da je tukaj veliko ljudi, ki so ob vsem delu po-
zabili skrbeti zase. To so kmetje, delavci, ki so 

poleg službe trdo delali še doma in njihova te-
lesa so dobesedno izrabljena. Zato imamo ve-
liko primerov obrab velikih sklepov in hrbtenice. 
Opažam, da je precej tudi razpoloženjskih mo-
tenj, torej depresij, tesnobe, tudi pri mladih. Am-
pak to je trend, ki se dogaja povsod, ne le v tej 
dolini. Stres nas napada z vseh strani in ljudem 
poskušamo dopovedati, da si morajo vzeti čas 
tudi zase. Nekaj psihosomatike je tudi pri otro-
cih, vendar veliko manj kot pri mestnih otrocih. 

Sicer pa je pohvalno, da ljudje še uporabljajo 
zdravo kmečko pamet. Pri manj resnih zadevah 
znajo za svoje zdravje sami poskrbeti in ne obi-
ščejo takoj zdravnika. Tudi zlorab dežurne služ-
be je manj. To sem v mestu pogrešal, tam ni bi-
lo tolikšnega prevzemanja odgovornosti za svo-
je zdravje, večina ljudi obišče zdravnika za vsa-
ko malenkost. 

- Torej smo Zgornjesavinjčani v večini dovolj 
odgovorni zase?

Ne le zase, tudi do svojcev. Najbolj od vsega 
me veseli, da je odnos do umirajočih tukaj zelo 
drugačen. Področje paliativne oskrbe, torej oskr-
be umirajočega, mi je dobro poznano že od prej. 
Tukaj se umirajoči še lahko poslovi doma, ljudje 
tukaj še dovolijo, da svojec premine v krogu dru-
žine, kar je do njega zelo humano. Nam pa do-
volijo, da mu v zadnjih trenutkih pomagamo na 
domu, v poznanem okolju. V mestih tega sko-
rajda ni več. Svojci umirajočega takoj namesti-
jo v bolnišnici, kar je sicer veliko lažje za njego-
vega zdravnika in za svojce, je pa muka za pa-
cienta. To je stvar, ki me je tukaj fascinirala, smrt 
tukaj še ni tabu. In to je prava veličina v ljudeh, 
svojemu bližnjemu stati ob strani v zanj najtež-
jih trenutkih.

Tatiana Golob

»Tukaj se umirajoči še lahko poslovi 
doma, ljudje tukaj še dovolijo, da svojec 
premine v krogu družine, kar je do njega 
zelo humano. Nam pa dovolijo, da mu v 
zadnjih trenutkih pomagamo na domu, v 
poznanem okolju. V mestih tega skoraj-
da ni več.«

»Jaz imam skoraj 2.800 opredeljenih 
pacientov, kar znese 3.400 glavarinskih 
količnikov. Strokovni normativ, sprejet na 
ministrstvu za zdravje pa je 1.500 glava-
rinskih količnikov. Je sploh treba še kaj 
reči? Številke povedo vse.«

»Sicer pa je pohvalno, da ljudje še 
uporabljajo zdravo kmečko pamet. Pri 
manj resnih zadevah znajo za svoje 
zdravje sami poskrbeti in ne obiščejo ta-
koj zdravnika. Tudi zlorab dežurne služ-
be je manj.«

Božični bazar v Mozirju
Praznični dnevi so pred vrati. Društvo prija-

teljev mladine Mozirje pripravlja 3. božični ba-
zar, tokrat se jim pri organiziranju dvodnevne 
prireditve pridružuje tudi Prostovoljno gasilsko 
društvo Mozirje. Organizatorji obljubljajo, da 
bo v soboto in nedeljo, 20. in 21. decembra, od 
15. do 19. ure, na njihovi tržnici na osrednjem 
trgu praznično veselo. 

Na bazarju bodo svoje izdelke predstavljali 
in ponujali lokalni ustvarjalci iz Zgornje Savinj-
ske doline. Izpod njihovih spretnih rok so na-
stali pisani filcani izdelki, raznovrsten nakit, le-

sene igrače ter še in še dekorativnih izdelkov 
iz naravnih materialov. Dišalo bo po domačih 
dobrotah, ki jih bo moč kupiti, pekle se bodo 
palačinke, gasilci pa bodo poskrbeli za vroč 
čaj ter kuhano vino. 

Tudi letos bo bazar popestren s simpatič-
nim spremljevalnim programom namenje-
nemu otrokom. Organizatorji jim pripravljajo 
ustvarjalne delavnice, ples, igre, pravljični ko-
tiček, v nedeljo pa naj bi se mimo pripeljal Bo-
žiček s svojim spremstvom.

TG
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Iz občin, Gospodarstvo

OBČINSKI SVET MOZIRJE

Občina in Komunala na dveh bregovih

Na seji so svetniki potrdili še odlok spre-
memb in dopolnitev odloka o ureditvenem 
načrtu mestnega jedra Mozirje in prodajo 
občinskega premoženja. Župan Suhover-
šnik je svetnike seznanil, da je za podžupa-
na imenoval Romana Čretnika.

Podžupan občine Mozirje je tudi v tem mandatu 
Roman Čretnik. (Foto: Štefka Sem)

JP Komunala Mozirje želi na parceli, kjer je sedež podjetja, zgraditi novo poslovno stavbo, a se 
zapleta pri denarju. (Foto: Štefka Sem)

Čeprav so na zadnji seji občinskega sveta z 
dnevnega reda umaknili točko glede menjave 
nepremičnega premoženja med JP Komunala 
Mozirje in Občino Mozirje, je župan Ivan Suho-
veršnik svetnike seznanil s problematiko in raz-
ličnimi pravnimi mnenji glede te zadeve. 

JP Komunala želi na parceli, kjer je sedež 
podjetja, zgraditi novo poslovno stavbo s funk-
cionalnim zemljiščem in parkiriščem. Lastnik 
zemljišča je občina. Prav tako je občina lastnik 
parkirišč in ceste okrog avtobusne postaje, kar 
je Komunala urejala v sklopu gradnje avtobusne 
postaje. Sedaj na Komunali želijo občini proda-
ti omenjeno infrastrukturo, s tem denarjem pa bi 
gradili novo stavbo.

Komunala je namreč v letu 1993 zgradi-
la avtobusno postajo, leta 1994 pa odprodala 
poslovne prostore v avtobusi postaji. Kot trdijo 
na Komunali, pa v prodajno ceno niso bili zaje-

ti stroški zunanje ureditve in tako ta del, vreden 
dobrih 212 tisoč evrov, še vedno ostaja v poslov-
nih knjigah Komunale. Kar pomeni, da bi Komu-
nala gradila novo poslopje z denarjem, s kate-
rim bi občina poravnala stroške infrastrukture.

Župan Suhoveršnik je povedal, da so se se-
stali z direktorjem Komunale Andrejem Ermen-
cem in odvetnikom Komunale Stanislavom Ro-
zensteinom. Glede na to, da občina ni bila na-
ročnik del, se tudi ne čuti dolžna poravnavati iz-
vedenih del. Prav tako je po mnenju občinskega 
odvetnika Božidarja Blagoviča zadeva po petih 
letih zastarala. Na občini menijo, da je Komuna-
la skupaj s prostori prodala tudi infrastrukturo. 

Gradnja avtobusne postaje je potekala v letih, 
ko je v dolini obstajala še skupna občina. Stro-
šek infrastrukture je Komunala sedaj prevalila 
na Občino Mozirje, ki se sama sooča z velikim 
pomanjkanjem denarja. V dokumentaciji, ki jo je 

CINKARNA CELJE

Znani rezultati okoljskega skrbnega pregleda

Na lokaciji Cinkarne v Mozirju pregled ni pokazal vplivov na okolje. (Foto: Marija Lebar)

Jeseni je v Cinkarni Celje potekala druga fa-
za okoljskega skrbnega pregleda. Tega je Cin-
karna, ki je v postopku prodaje, naročila pri En-
viron Poland Sp. z.o.o., in sicer za vse svoje lo-
kacije v Sloveniji, to je Celje, Mozirje, Za Travnik 
in Bukovžlak.

Pregled je bil opravljen v skladu z najnovejšo 
evropsko direktivo. Izvajalec je za analizo vzor-
cev predlagal 20 težkih kovin, na zahtevo Cin-
karne pa dodal še dve, to sta titan in talij. Med 
tem, ko je na posameznih lokacijah evidentira-
na prisotnost težkih kovin, v dislocirani poslovni 
enoti Mozirju tega analize niso zaznale.

Z izsledki pregleda bodo pristojni v Cinkarni 
seznanili ministrstvo za okolje in prostor, ki bo 
potrdilo nadaljnje ukrepe. Na lokaciji Mozirje 
ukrepi niso potrebni.

Marija Lebar

predložila, pa ni nikjer opaziti, da ima Komuna-
la kakšne zahteve do preostalih šestih občin v 
Zgornji Savinjski dolini.

Predsednik odbora za gospodarske javne 
službe in infrastrukturo Marko Presečnik je po-
vedal, da je odbor podrobno proučil zadevo in 
da jo je potrebno rešiti, ampak ne na tak način in 
s takšnimi dokazili, kot jih je predložila Komuna-
la. Gre namreč za velik znesek, vse skupaj pa iz-
haja še iz nekdanje skupne občine. 

Štefka Sem
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VEČER POEZIJE V KULTURNEM DOMU MOZIRJE

Branja ob 
rojstnem dnevu 

dr. Franceta 
Prešerna

Roman Čretnik st., Janja Kolar Irman in Klemen 
Čretnik (od leve) so brali poezijo izbranih 

pesnikov. (Foto: Slavica Tesovnik)

V nedeljo, 7. decembra, se je v mozirskem kul-
turnem domu zbralo nekaj ljubiteljev poezije. Pri-
sluhnili so verzom dr. Franceta Prešerna in dru-
gih slovenskih pesnikov. Branje na odru so inter-
pretirali člani tamkajšnjega kulturnega društva. 

Ob portretu našega največjega pesnika so 
besede zvenele živo in svečano. Z vezno bese-
do je na oder pristopil Matej Koren, ki je med dru-
gim osvežil Prešernovo življenje in delo. Branja 
so izvedli Roman Čretnik st., Janja Kolar Irman 
in Klemen Čretnik. Poleg Prešernovih so zvene-
li verzi Ivana Minattija, Simona Gregorčiča, Ciri-
la Zlobca, Janeza Menarta, Toneta Pavčka in ne-
kaj besedil neznanega avtorja. Z njegovimi verzi 
je bil počaščen tudi spomin na nedavno premi-
nulega pesnika Kajetana Koviča.

Pri pripravi dogodka je sodeloval režiser mo-
zirskega amaterskega gledališča Aleš Podkri-
žnik. Brala naj bi še Albina Rajter, ki pa je bila 
opravičeno odstotna.

Slavica Tesovnik

CENTER STAREJŠIH GORNJI GRAD

Stanovalci praznujejo veseli 
december

V gornjegrajskem centru starejših skrbijo, da 
njihovim stanovalcem ni dolgčas. V prazničnem 
decembru se je že in se še bo pelo, igralo in zaba-
valo. Prvi decembrski gostje, ki so razveselili sta-
novalce, so bili člani okteta Žetev, ki ga vodi do-
mačin Mitja Venišnik, in predstavniki krajevnega 
odbora Rdečega križa Ljubno ob Savinji. Pevci so 
stanovalcem pričarali praznično vzdušje.

Le nekaj dni kasneje so se v centru ustavili Mi-

klavž z angelčki in parkeljci ter mozirski skavti. 
Najprej je v domski kapeli potekala maša, ki jo 
je vodil Ivan Hrastnik iz celjske župnije sv. Danie-
la, pri maši pa so sodelovali skavti. Sledilo je dru-
ženje stanovalcev s skavti v avli centra. Miklavž, 
angelčki in parkeljci so med vse stanovalce raz-
delili darila, parkeljci pa so tudi malce ponaga-
jali stanovalcem. 

Štefka Sem

NOVA ŠTIFTA

Najlepši venčki so iz naravnih 
materialov

Adventne venčke je skupaj s cvetličarko izdelovalo osem udeleženk. (Foto: Marija Pustoslemšek)

Kulturno društvo Lojze Savinšek iz Nove Štifte 
je v soboto, 29. novembra, organiziralo delav-
nico izdelave adventnih venčkov, ki jo je vodila 
upokojena cvetličarka Minka Suhoveršnik. Ude-
leženke so izdelovale različne oblike venčkov, 
predvsem iz naravnih materialov. 

Za osnovo so uporabile obroče iz slame, 
lesene deščice odžagane iz drevesnih debel 

ali različne veje, Te so okrasile z naravnimi 
materiali, kot so: mah, bršljan, vejice jelke, 
ciprese, pušpana, božjega lesa, macesnovi 
in borovi storži, orehi, cimetove palčke, jane-
ževe zvezdice in seveda tudi svečke. Vsaka 
udeleženka je naredila po tri, štiri ali tudi več 
aranžmajev.

Štefka Sem

Člani okteta Žetev so bili prvi decembrski gostje, ki so razveselili stanovalce. 
(Fotodokumentacija centra)
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Zgodovina in narodopisje

Piše: Aleksander Videčnik

Vojni čas 1914-1918 – Layaukova kronika (5)

DOBILI SMO ŽELEZNI DENAR
Železna volja zmagati je torej na seji 20. sep-

tembra 1916 dovolila papirnatega posojila 
20.000 K. Nekje v »lažnivi« skrinji pa se nahaja-
jo še vojnoprestacijske iz leta 1866. Kako so do-
bro shranjene?

No, papir je drag! Včasih so ga iz cunj izdelo-
vali, danes pa beleži kilogram cunj 5,8 K. Oble-
ko delajo iz papirja.

Vsak import je povezan. Mi smo pač našim 
turškim kombatentom svoj eksport in kredit od-
prli. Alah, Alah ... Ko sem se že spomnil zavezni-
ških Turkov, naj še omenim sosede jim, Albance. 
Tam proti Draču stoji mnogo naših fantov. Men-
da čakajo kot na paši, naše posojilne cekine in 
tolarje stražijo …

Na braniku domovine stoječ tržan ni v tej fazi 
nobeden padel, pač pa so si stekli častna odliko-
vanja: Župan dr. Jože Goričar, kot vojaški zdrav-
nik = zlati zaslužni križec; torpedni mojster Franc 
Celinšek (sedaj v italijanskem ujetništvu) = sre-
brno kolajno; pešec Franc Pirkovič = srebrno 
medaljo 2. razreda (postal je vojni invalid). 

SLAVA JIM!
Da se ohrani tudi vidni znak zastopnikov trga 

v tej hudi dobi, sklene odbor v občinski sobi raz-
obesiti veliko sliko sedanjih reprezentantov obči-
ne. Kot moto njej bodejo naj zabeležene besede 
zunanjega ministra grofa Czernina: »Današnja 
generacija bo v zgodovini živela dalje. Še rodovi 
poznih stoletij bodo s spoštovanjem govorili o ti-
stih, ki so v najstrašnejši vojski vseh časov uspe-
šno branili obstoj in čast domovine.«

V Mozirji na dan 1. majnika, mirovnega pra-
znika 1917.

Sledi podpis Žiga Laykaufa z dodatkom »kronist«.

DRUGO NADALJEVANJE TRŠKO-OBČINSKE 
KRONIKE – ZORA PUCA …

Prišla je zopet nova pomlad. V dobi, ko beležim 
to uspomeno. Zgodili so se svetovno pomembni 
dogodki. V prvi vrsti beležim naše zmage na Ru-
sko-Poljskem in proti Romuniji. O sklepu prejšnje 
epizode izbil se nam je vzdih, da bi nam veliko-
nočni zvonovi kmalu mir oznanili. Zvonovi so od-
klenkali – v topovih bo bron smrtno pesem pel. 
Vse zvonove, razen manjšega, smo morali odda-
ti. Celo bakreno streho so zamenjali za navadno 
pločevino. Vse pač vojska pogoltne.

(Laykauf je imel svojstveno izrazje. Menim, 
da je bolje, če prepisujem njegove zapise v nje-

govem slogu. Cenjeni bralci bodo to razume-
li. Op. A.V.)

KARTE PA TAKE …
Odzval se je trg v svojem neomahljivem pa-

triotičnem čutu tudi pozivu za 7. vojno posojilo.
Posebna zanimivost tega obdobja so karte, a ne 

igralne, te so preprodajali, druge za živila. S karta-
mi vseh barv se nas je osrečilo, bile so to krušne, 

močne, kavine, petrolejske, naposled še za obleko 
in meso. Na primer bele karte – Izkaz o dobavi pe-
troleja v času od 15. 4. do 12. 5. 1917, štirje odrez-
ki, vsak je bil veljaven za pol litra petroleja, ali Izka-
znica o porabi kave, veljavna za 37. do 44. teden za 
eno osminko kilograma prežgane kave. Karte smo 
dobavili, a kave ni bilo. Ali Izkaz o dobavi 6. osmink 
sladkorja. Volja je bila verjetno dobra, do njih si le 
redko kdaj prišel ali bolje nič nisi dobil. Interesan-
tno, zbirko teh »nuzmeričnih« kart založimo le v 
spomin, obenem pa tudi v arhiv.

DRŽAVA SKUŠA POMAGATI
Država je torej skušala lajšati »vzdržanje« ali 

nemško rečeno »Durchhalten« (zdržati, op. A.V.).
Izdanih je bilo cel kup opominov: kako mora-

mo doma sadje porabiti, kako ravnati pri kuhi, 
kako shranjevati zelje, krompir, o sušenju sadja, 
kako pripraviti nasad buč, konoplje in lana. To je 
bilo natisnjeno v malih brošuricah, ki naj bi tudi 
služile potomcem v poduk – vse to bodo poznej-
ši zgodovinopisci lahko uporabili … 

RASTOČA DRAGINJA
Sedanje okoliščine so povezane z vse večjo 

draginjo in pomanjkanjem v državi. Vojna pač 
ne prizanaša ljudem in državi.

SPOREDNE ZABELEŽKE – NEKOČ JE BILO
20. aprila 1900 je umrl dolgoletni občinski 

tajnik Jože Pirš. – 26. junija 1900 je bila v na-
ših krajih velika povodenj, kakršne se ljudje niso 
spominjali. Trnava je segala do Pirša št. 13. Na-
pravila je mnogo škode, predvsem je rušila brvi. 
Savinja pa je porušila Ločki most. – 20. novem-
bra 1900 se je blagoslovila cerkev Sv. Radegun-
de, ki jo je potres tako močno poškodoval, da so 
morali novo postaviti. – 20. novembra 1900 je 
bila prva borba za državnozborske volitve med 

liberalci in klerikalci (Hribar in Žičkar). – 31. de-
cembra 1900 je bilo ljudsko štetje, našteli so 
526 Slovencev in 6 Nemcev, 3 Čehe in 2 Hrvata.

JUGOSLOVANSKA BUDNICA 
Zora poka, vstaja dan,
dvigni iz snu se slovenski Balkan,
plava polmesec za brda tam,
svobode svit zablisnil je nam!
Zvezda – danica se jasno blišči,
tabor sovragov v jutru še spi:
Meč si jekleni opaši,
iskrega belca zajaši!
Šumi Marica, Srbin jo čuj,
sokol raz Črne gore pripluj!
Jek se razlegaj pozdrava
bratskega izpod Triglava!
Naš je slovanski iztok,
z nami »Pravde« je Bog,
v boju trobojni je prapor razvit,
lovor ozarja svobode svit!

(Pod to pesmico se je Laykauf podpisal takole: 
ŽL Mozirski, zraven pa je pripis Slovenski narod, 
oktober 1912. Domnevamo lahko, da je Laykauf 
to pesem objavil v časopisu Slovenski narod, v le-
tu 1912. V tem časopisu je sicer redno dopisoval. 
Slovenski narod je izhajal v Ljubljani in je bil glasi-
lo liberalcev, tako kot Jutro. Opomba A.V.)

Nadaljevanje prihodnjič.

Franc Žehelj (verjetno iz Šmartnega ob Dreti) je napisal to vojno razglednico, ki ponazarja bitko pri 
Zamošču avgusta 1914.
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V ZDRAVSTVENI POSTAJI NAZARJE PREUREJEN LABORATORIJ

Še ena zmaga za zgornjesavinjsko zdravstvo

Darja Grubelnik (druga z leve) je povedala, da je laboratorij vsaj že deset 
let živel v hudi podhranjenosti. (Foto: Štefka Sem)

OBČINSKI SVET LJUBNO

Splošna ambulanta 
pod okrilje javnega 

zdravstva
Župan Franjo Naraločnik je na 

drugi redni seji ljubenskega občin-
skega sveta, ki je bila v novembru, 
prisotne seznanil z odpovedjo kon-
cesijske pogodbe z družbo Medik 
d.o.o., Igor Kočevar. Zagotavljanje 
zdravstvene dejavnosti bo tako na 
Ljubnem ob Savinji po dolgih letih 
spet prešlo pod okrilje javnega zdra-
vstva. Kot je povedal župan, že po-
tekajo dogovori z Zgornjesavinjskim 
zdravstvenim domom Nazarje za 
novega zdravnika oziroma zdravni-
co. Dotlej bo zdravstveno oskrbo še 
naprej zagotavljal dosedanji konce-
sionar, ki bo poskrbel za nemoteno 
delovanje ambulante.

Svetnika Paula Orešnika je za-
nimalo, ali so prostori ambulante 
primerni za delo. Župan je zagoto-

vil, da je po zagotovilih predstavni-
kov Zgornjesavinjskega zdravstve-
nega doma in po zadnjem ogledu, 
ambulanta z manjšo rekonstrukci-
jo povsem primerna za izvajanje 
javne zdravstvene službe. V stav-
bi je na voljo še stanovanje, ki ga 
nameravajo v najem ponuditi no-
vi zdravnici ali zdravniku. Če tu ne 
bo interesa, se predvideva, da bi te 
prostore namenili za izvajanje raz-
ličnih dejavnosti na področju pro-
jektov civilne družbe.

Svetniki so v razpravi spomni-
li, da je bilo nekaj časa rečeno, da 
bi bili na Ljubnem dve ambulanti 
splošne medicine. Hkrati so ugo-
tovili, da glede na sedanji obisk to 
najbrž niti ni potrebno. 

Marija Lebar

Tako se je ob otvoritvi preureje-
nega laboratorija v nazarski zdra-
vstveni postaji izrazila direktorica 
Zgornjesavinjskega zdravstvene-
ga doma Nazarje Darja Es. Pozi-
tivnih novic s področja zdravstva 
ni veliko, zato so v zavodu še toli-

ko bolj zadovoljni, da jim je v tem 
letu poleg nakupa zdravstvenega 
vozila uspelo preurediti in poveča-
ti prostore laboratorija, za katerega 
so tudi dobili dovoljenje. 

Esova je pohvalila izjemen trud 
zaposlenih v laboratoriju, ki so v ta-
ko kratkem času laboratorij pripe-

ljale na nivo, da komisija ni našla 
nobenih napak. Zahvalila se je do-
natorjem, izvajalcem in vsem za-
poslenim, ki so omogočili, da pro-
stori zagotavljajo minimalne pogo-
je za uspešno in strokovno delo.

Veliko truda je v ureditev labora-

torija vložila tudi specialistka nad-
zornica Darja Grubelnik, ki je pove-
dala, da je laboratorij vsaj že deset 
let živel v hudi podhranjenosti. Pro-
stori niso več zagotavljali osnovnih 
pogojev za delo osebja, niso zago-
tavljali osnovnih pogojev za kvali-
tetno delo in zaradi prostorske sti-

ske obravnava pacientov ni bila na 
nivoju, ki bi bil potreben. Dodala 
je, da se je osebje laboratorija ze-
lo potrudilo, kljub velikim dodatnim 
obremenitvam, da so vsa dela spe-
ljali pravočasno. »Investicij s tem 
še ni konec, je pa dokončana inve-
sticija dobra osnova za nadaljnje 
delo,« je dejala Grubelnikova.

Njenemu mnenju se je pridružil 
nazarski župan Matej Pečovnik in 

dodal, da je škoda, ker se ni v zdra-
vstvo več vlagalo v preteklosti, ta-
ko bi bilo sedaj manj težav. Izrazil 
je še veselje, da je v zadnjem času 
več pozitivnih dogodkov, za katere 
gre zahvala tudi donatorjem, ki po-
magajo zavodu. Navzoči so si lah-
ko ogledali preurejene prostore la-
boratorija, kamor so jih popeljale 
zaposlene v njem. 

Štefka Sem

V Zgornjesavinjskem zdravstvenem domu jim je uspelo preurediti in 
povečati prostore laboratorija. (Foto: Štefka Sem)
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DRUŽABNO SREČANJE NAZARSKIH UPOKOJENCEV

Sprostitev in klepet za zaključek leta

Druženje nazarskih upokojencev je potekalo v sproščenem vzdušju. (Foto: Marija Šukalo)

Društvo upokojencev Nazarje je delovno leto 
zaključilo s družabnim srečanjem, ki je bilo prvo 
soboto v decembru. Zgodnje silvestrovanje so 
pripravili na Venišah na god svetega Miklavža, 
zato ni naključje, da jih je obiskal. 

Pozdravne besede sta udeležencem name-
nila župan občine Nazarje Matej Pečovnik in 
predsednica krajevne skupnosti Kokarje An-
dreja Zupan. Oba sta upokojencem zaželela 
še veliko zdravja in ustvarjalnih dni v prihaja-
jočem letu. 

Predsednica društva upokojencev Vera Peč-
nik je na kratko opisala dogajanje v iztekajočem 
se letu. Pri tem je poudarila, da jih letos čaka še 
obisk starejših krajanov, za prihodnje leto pa na-
povedala veliko aktivnosti na področju izobraže-
vanja in sodelovanja z lokalno skupnostjo. 

Marija Šukalo

LJUBNO OB SAVINJI

Najstarejši praznovali z najmlajšimi plesalkami

Sproščeno in veselo vzdušje so popestrile deklice iz Folklorne skupine Mlinček. 
(Foto: Franjo Atelšek)

Ravno na dan, ko je po deželi delil darila pr-
vi od treh dobrih decembrskih možakov, so se v 
prostorih ljubenske osnovne šole zbrali najsta-
rejši krajani tamkajšnje občine na tradicional-
nem prednovoletnem srečanju. Za organizacijo 
so poskrbeli člani Društva upokojencev Ljubno 
ob Savinji in Občina Ljubno, ki vsako leto poskr-
bi za finančno plat dogodka. 

Letošnjega srečanja se je udeležilo preko 
osemdeset starostnikov, ki jim je bilo dano doži-
veti sedem in več križev. Tradicionalno sprošče-
no in veselo vzdušje so popestrile deklice iz Fol-
klorne skupine Mlinček, ki so s pravim »pojštr-
tancom« ogrele srca in ob glasnem aplavzu tu-
di dlani prisotnih. 

Starostnike sta nagovorila predsednik upoko-
jenskega društva Jože Vodušek in domači žu-
pan Franjo Naraločnik, ki jim je tudi tokrat zago-
tovil, da so na občini vrata vedno odprta, če kdo 
od starostnikov potrebuje kakršnokoli pomoč. 

Prisotni so ob okusnem kosilu iz šolske kuhi-
nje in v družbi ljudskih godcev preživeli še eno 
prijetno srečanje, ki je bilo prav zaradi uvodne-
ga nastopa najmlajših še toliko bolj doživeto in 
prisrčno.

Franjo Atelšek

Utrinek

Razumnost ima dvoje očes: eno je zgo-
dovina, drugo izkušnja. 

Johann Michael Saile
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SPREJEM SKUPINE IZ PROJEKTA STAREJŠI ZA STAREJŠE NA OBČINI NAZARJE

Prostovoljci z dušo in srcem pri svoji nalogi 

Prostovoljci v projektu Starejši za starejše in župan Matej Pečovnik (v sredini) (Foto: Marija Lebar)

Na miklavževo sta župan obči-
ne Nazarje Matej Pečovnik in ob-
činska uprava pripravila sprejem 
za skupino prostovoljcev iz pro-
jekta Starejši za starejše. Ta že 
nekaj let zelo uspešno deluje v 
okviru nazarskega društva upo-
kojencev. Prostovoljci so predsta-
vili svoje delovanje, župan pa se 
jim je zahvalil za njihovo nesebič-
no delo.

Župan Pečovnik je dejal, da pro-
stovoljci v projekt, v katerem delu-
jejo na področju starajoče popu-
lacije občanov, vlagajo svojo du-
šo, veliko energije in svojega pro-
stega časa. »Skrb za starejše mora 
biti zadeva nas vseh, da bomo do-
segli sinergijske učinke na tem po-
dročju,« je povedal.

Miran Bele je dejal, da je na po-
deželju skrb za starejše sorodnike 
v večini družin dobra. Kljub temu 
si nekateri želijo družbe in tem pro-
stovoljska skupina namenja redne 
obiske. 

Kot je poudarila predsednica 

društva upokojencev Vera Pečnik, 
so člani skupine zelo delovni in 
uspešni tudi v primerjavi s podob-
nimi skupinami v regiji in državi.

Zora Štrucl, vodja projekta v ob-
čini Nazarje, je predstavila dejav-
nosti prostovoljske skupine, med 
katere sodijo redna mesečna sre-
čanja, na katerih se dogovarjajo 
o nalogah in si izmenjujejo infor-
macije. Izrazila je željo, da bi svo-

je delovanje podrobneje predsta-
vili na eni od sej občinskega sve-
ta. Župan je predlog podprl in se 

zbranim še enkrat zahvalil za ne-
sebično delo. 

Marija Lebar
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Novitete v Knjižnici 
Mozirje

LEPOSLOVJE: 
Adichie, Chimamanda Ngozi: Amerikanka, Vajt, Slavo: Poti in brez-

potja, Nesbø, Jo: Odrešenik, Sedmak, Bojan: Zamahi med belo, rdečo, 
Alcorn, Randy C.: Pogumni, Laurent, Isabelle: Hodi za menoj, Peroci, 
Bojan: Rojena v peklu, Ciszek, Walter J.: V gulagu s Kristusom.

MLADINSKA LITERATURA: 
Jansson, Tove: Mumin in zlati rep, Markova, Dani: Jaz, moji dve dru-

žini ter osem starih staršev, Sečkar, Gabrijela: Čisto posebna Jela in 
njene prigode, Krings, Antoon: Kuhajmo z drobižki, Kuntner, Jernej: Be-
li krtek Albin, Joyce, James: Mačke iz Kopenhagna, Pregelj, Sebasti-
jan: Duh Babujan in prijatelji, Zupan, Dim: Jaz, Franci Grdi.

STROKOVNA LITERATURA: 
Đikić, Ivica: Gotovina : stvarnost in mit, Debevc, Maja: Moč ljubezni, 

Šega, Matija: Zamolčana skrivnost Aloje arborescens : za uspešen boj 
z rakom, Skamlič, Nives: Od joka do prvih besed, Smej Novak, Valenti-
na: Odprta kuhna : priljubljeni recepti z ljubljanske prehranske tržnice, 
Novak, Luka: Zlahka : ljubezen do kuhanja na prvi pogled, Božič, Stipe: 
K2 - zmagoslavje in tragedija, Juhant, Marko: Pogrešani napotki, Mr-
gole, Albert: Izštekani najstniki in starši, ki štekajo.

11. BESEDIČICA NA REČICI OB SAVINJI

Tokrat o pomladnem listu in nagajivih pravljicah

Nabrušena peresa zgornjesavinjskih šol v družbi strokovne spremljevalke 
Liljane Klemenčič (levo zadaj) in Simono Zadravec, strokovno sodelavko 

JSKD IO Mozirje. (Foto: Marija Šukalo)

Letos so si s svojim »nabrušenim peresom« knjižno nagrado 
priborili Ana Češnovar (OŠ Rečica ob Savinji), Svit Coklin (OŠ 
Nazarje), Nejc Funtek (OŠ Luče), Julija Vozelj (OŠ Ljubno ob Sa-
vinji), Majči Grudnik (OŠ Gornji Grad) in Mojca Belak (OŠ Mo-
zirje).

Osnovna šola Rečica ob Savi-
nji je v sodelovanju z mozirsko ob-
močno izpostavo Javnega sklada 
RS za kulturne dejavnosti in Osre-
dnjo knjižnico Mozirje pripravila 
območno literarno srečanje osnov-
nih šol Zgornje Savinjske doline. 
Enajsto druženje pod naslovom 
Besedičica je potekalo na Ta veseli 
dan kulture. Na njem je 44 avtorjev 
predstavilo odlomke iz svojih pe-
smi in proze, ki so jih pripravili ob 
pomoči svojih mentorjev. Za pope-
stritev dogodka so poskrbele člani-
ce gledališke skupine pod mentor-
stvom Zvonke Kladnik in pianistka 
Lana Turk. 

Pozdravne besede udeležencem 
sta namenila ravnatelj šole organi-
zatorke Peter Podgoršek in idejni 

sluhnili in se drug od drugega tudi 
nekaj naučili. Žvipljeva je poudarila, 
da je s srečanjem dobila zagotovilo, 
da se lepa slovenska beseda še ve-
dno piše, bere in spoštuje.

Dela, ki so letos nastala na 
osnovi razpisa, so bila razvrščena 
po kategorijah: avtorska besedila, 
poezija in proza na temo pomla-
dni list ter slovstvena folklora – na-
gajive pravljice. Te je letos ocenje-
vala strokovna spremljevalka Lilja-
na Klemenčič, knjižničarka in pra-
vljičarka.

Ob prebiranju literarnih del je 
ocenjevalka pohvalila mentorje za 
njihovo strokovnost. »V vseh šo-
lah in vseh kategorijah so pisci do-
segli zelo kultiviran leposlovni iz-
raz in duhovitost. Dobro obvlada-
jo prvine pravljice,« je bila navdu-
šena ocenjevalka, ki je pohvalila tu-
di javni nastop ustvarjalcev in pou-
darila, da imajo ti zelo bogat bese-
dni zaklad. 

Marija Šukalo

Člani ansambla Črna mačka so posneli nov vi-
deospot in v Ljubljani 11. decembra prvič pred-
stavili avtorsko skladbo Janija Čerčka Dobri mož-
je. Glasbeni komad je primeren za ta čas, saj na 
posnetku poleg članov ansambla sodelujejo Mi-
klavž, Božiček, dedek Mraz in otroci. Ansambel se-
stavljajo Jani in Dušan Čerček iz Solčave, Jože Sa-

dek iz Zreč, pred tremi leti pa se jim je pridružila še Teja Asič iz Ribnice. 
V osnovnem sestavu so nastopali doma in v tujini že več kot 20 let. 

V predprazničnih dneh so prijetno presenetili, saj je bilo že na snema-
nju veselo. Tako bo po besedah njihovega vodje Janija tudi na številnih 
nastopih po Sloveniji. Skupina Črna mačka je uspešna kot izvajalka ra-
znovrstnih narodnozabavnih skladb, pop-rock glasbe, kot uporabnik 
različnih akustičnih instrumentov, spontano »zažurajo« tudi starograd-
ske, dalmatinske in druge uspešnice s show programom. Najboljše od 
tega bodo izvajali na številnih javnih decembrskih nastopih, nazadnje 
letos tudi na silvestrskem odru v središču Velenja.

Jože Miklavc

Skupina Črna mačka ob nastopu v Logarski dolin 
(Fotodokumentacija skupine)

vodja srečanja Ivana Žvipelj. Ob če-
stitkah avtorjem je Podgoršek izrazil 
željo, da druženje ne izzveni kot tek-
movanje temveč kot kulturni dogo-
dek, kjer bi drug drugemu lahko pri-
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SREČNOLONICE DANIJELE LONČAR

Slike izražajo otroškost, ki jo vsi skrivamo v sebi

Danijela Lončar: »Fino je, če nikoli čisto zares 
ne odrastemo. Potem znamo biti iskreni, se 
iskreno smejati in povedati, kar nam leži na 

duši.« (Fotodokumentacija DL)

V avli gornjegrajskega kulturnega doma so 
27. novembra zasijale Srečnolonice. Razstava 
s takšnim imenom ni mogla biti drugačna kot 
srečna. Takšna je tudi avtorica razstave, učite-
ljica razrednega pouka in ustvarjalka z veliko 
začetnico Danijela Lončar. Razstavo je odprla 
predsednica Kulturnega društva Gornji Grad Ta-
tjana Bezovšek, glasbeno pa so jo obogatile Ja-
sna Purnat z igranjem na violino ter Vita Purnat 
in Klara Repenšek na flavto.

Lončarjeva je svojo ustvarjalno pot začela ne-
kje v 80-ih. Njen prvi navdih so bile kartonaste 
punčke. Od takrat so skozi njene prste šli različ-
ni materiali. Ljubezen do narave, barv, čopiča in 
svinčnika je združena v njenih slikah, akvarelnih 
prinašalkah sreče za male in velike otroke oziro-
ma za samce, samice in hišne mladiče, imeno-
vane Srečnolonice. 

V njih se odraža otroški pogled na življenje 
in na vse tiste drobne vsakdanje sreče. Moti-
vi so vzeti iz vsakdanjega življenja. Domišljij-
sko transformacijo pikapolonice v Srečnoloni-
co dopolni s karikiranimi realnimi življenjskimi 
situacijami. Svoj likovni jezik dopolnjuje z bese-
dnimi sporočili, ki jih umetelno doda likovnemu 

kah, to so leseni kompleti, deščice in male ku-
halnice za male kuharske mojstre, na nakitu, 
predpasnikih ter voščilnicah. V sodelovanju z 
Urško Sotler je nastala tudi Mehka Srečnoloni-
ca, igrača, ki dopolnjuje sličice in jim da še bolj 
živo komponento. Kot nasprotje prijazni, pridni 
Srečnolonici se je rodil še Lumpar, navihan ko-
mar. Ostala »žužasta« bitja še čakajo na svoje 
rojstvo. Njeno likovno ustvarjanje dopušča ve-
dno nove izzive, zato lahko pričakujemo še ve-
liko razstav, je o avtorici povedala Nika Kolenc.

Lončarjeva je o svojem delu povedala takole: 
»Slike izražajo otroškost, ki jo imamo vsi v sebi. 
Ko zrastemo, se zdi, da nam ni več dovoljeno biti 
otroci, da ni primerno, da se ne spodobi. Meni je 
biti otrok všeč, ni me sram, če mi rečejo, da sem 
otročja. Pravzaprav je to zame kompliment. Fi-
no je, če nikoli čisto zares ne odrastemo. Potem 
znamo biti iskreni, se iskreno smejati in poveda-
ti, kar nam leži na duši. Vsaka ilustracija je na-
stala z veliko veselja, dobre volje in energije in če 
je verjeti temu, kar se govori, se lahko vse to pre-
nese tudi na tiste, ki jih občudujejo ali postanejo 
njihovi novi lastniki.«

Štefka Sem

delu. Tako zaokroži celostno podobo. Pri svo-
jem ustvarjanju preizkuša različne materiale, 
podlage in tehnike

Srečnolonice lahko najdemo tudi na lesen-

KONCERT PEVSKIH ZBOROV OSNOVNE ŠOLE NAZARJE

Prešernova Vrba na kulski način

Pevke in pevci OŠ Nazarje pod taktirko Katje Gruber so med drugimi predstavili uglasbene pesmi 
slovenskega pesnika Franceta Prešerna. (Foto: Marija Šukalo)

Ob Prešernovem rojstnem dnevu, na Ta ve-
seli dan kulture, so nazarski osnovnošolski pev-
ski zbori pod taktirko zborovodkinje Katje Gru-
ber pripravili koncert. Program je bil prepleten 
s uglasbenimi Prešernovimi in pesmimi dru-
gih slovenskih pesnikov. Da bi dogodek naredi-
li še bolj slavnosten, so medse povabili osebo, 
ki pravzaprav ni resnična. Kljub temu je priso-
tna v vseh nas in se odraža v naših mislih, be-
sedah in dejanjih – gospo Kulturo (Karla Jero-
mel Rednak).

Skupaj z moderatorko Laro Deo Golob sta 
ugotavljali, koliko je kultura sploh prisotna v 
vsakdanjem življenju posameznika. Dotakni-
li sta se tudi Prešernove pesmi Vrba. Ta bi ver-
jetno v današnjem času po prepričanju pevcev 
morala izzveneti »O Vrba, ti si tak kulska, tam je 
bajta od mojga fotra, le kaj sem šla na izmenja-
vo faksov v tujino. Zdaj sem v totalni depri. Vse je 
bed.« A za izvedbo pred občinstvom so se odlo-
čili za originalno verzijo. 

Tudi Zdravljica ni bila predstavljena kot hi-
mna, temveč le prva in sedma kitica omenjene 
pesmi, ki sta uglasbitev doživeli še pred himno. 
Ostale pesmi so govorile o vrlinah ljudi, sanjah 
otrok ali pa so bile v poduk odraslim. Občinstvu 
se je na zanimiv način predstavil I-zborček, ki ga 
sestavljajo dekleta četrtega in petega razreda. 

Za popestritev dogodka je poskrbel Bojan 

Štrukelj, ki je predstavil svoj pogled na kulturo in 
bralne navade ter s tem požel nemalo smeha. 

Ob zaključku pevci »niso mogli iz svoje kože« 
in so k slovenskim pesmim dodali eno angle-
ško. Da bi otroci postali bolj kulturni, jim je Kultu-
ra svetovala: »Morda bi se v šoli tiše pogovarja-

li, uporabljali lepe besede in, če bi pogledali na-
okrog, bi morda opazili sošolca, ki ima težave in 
mu pomagali …« Vse to je namreč del srčne kul-
ture, ki so se je ali pa bi se je morali naučiti otro-
ci že doma. 

Marija Šukalo
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Organizacije, Šport, Ljudje in dogodki

JU-JITSU KLUB SAMURAJ GORNJI GRAD

Številne stopničke 
za tekmovalce

V soboto, 6. decembra, je v Artičah pri Kr-
škem potekalo finale državnega pokala v ju-jitsu 
duo sistemu. Tekmovanje je potekalo pod okri-
ljem Ju-jitsu zveze Slovenije, organizator tekmo-
vanja pa je bilo Društvo borilnih veščin Katana iz 
Brežic. Finala se je udeležilo tudi deset tekmoval-
cev iz Ju-jitsu kluba Samuraj. 

V kategoriji mlajših cicibank (do 8 let) sta Živa 
Cajner in Tinkara Kolenc osvojili 3. mesto, v kate-
goriji starejših cicibanov (do 10 let) sta Lan Ter-
bovšek in Jan Terbovšek osvojila 7. mesto. Med 
starejšimi deklicami (do 14 let) sta Neža Pahič 
in Špela Pistotnik osvojili 2. mesto, Teja Božič in 
Nastja Kranjec pa 4. mesto, v kategoriji starejših 
dečkov (do 14 let) sta Alen Kranjec in Vid Celin-
šek dosegla 3. mesto.

V skupnem seštevku pokala Slovenije so osvo-
jili sledeča mesta: v kategoriji mlajših cicibank 
(do 8 let) Živa Cajner in Tinkara Kolenc 3. mesto, 
v kategoriji starejših cicibanov (do 10 let) sta Lan 
Terbovšek in Jan Terbovšek osvojila 9. mesto. V 
kategoriji starejših deklic (do 14 let) sta Neža Pa-
hič in Špela Pistotnik osvojili 2. mesto, Teja Božič 
in Nastja Kranjec pa 3. mesto ter v kategoriji sta-
rejših dečkov (do 14 let) sta Alen Kranjec in Vid 
Celinšek dosegla 3. mesto.

Štefka Sem

Žive jaslice v 
Dol-Suhi

Člani Turističnega društva Rečica ob Savinji 
so že pripravljeni na izvedbo živih jaslic, ki jih bo-
do postavili na božič v opuščenem kamnolomu 
v Dol-Suhi. Za pomoč pri uprizoritvi so zaprosi-
li številne »igralce«, ki v idiličnem okolju in pod 
sojem zvezd prevzamejo vlogo pastirjev, ange-
lov, treh kraljev in drugih, o katerih govori sveto-
pisemska zgodba. 

Dogajanje bodo letos obogatili člani kvarteta 
Oljka iz Šmartnega ob Paki. Predstavi bosta 25. 
decembra ob 17. in 18.30 uri. V društvu upajo, 
da bo čar prireditvi dodala kakšna snežinka. Ka-
korkoli, zagotovo bodo poskrbeli za gostoljuben 
sprejem vseh, ki bi radi podoživeli božično doga-
janje. 

Marija Šukalo

SREČANJE CERKVENIH PEVSKIH ZBOROV

Na praznik zavetnice pevcev so se ponovno združili

Združeni zbori iz Gornjega Grada, Bočne in Nove Štifte so letos prepevali na več dogodkih. 
(Fotodokumentacija Marije Pustoslemšek)

V Novi Štifti so se v soboto, 22. novembra, na 
praznik sv. Cecilije, zavetnice cerkvene glasbe in 
pevcev, zbrali člani cerkvenih pevskih zborov iz 
Gornjega Grada, Bočne in Nove Štifte. Na pova-
bilo novoštiftnega župnika Alojza Ternarja so se 
udeležili skupne maše.

Omenjeni zbori so letos večkrat sodelova-
li. Skupaj so prepevali na mašniški posvetitvi v 
Gornjem Gradu, v Novi Štifti na novi maši Jane-
za Suhoveršnika in ob prazniku Marijinega vne-
bovzetja. Te posebne priložnosti so od pevcev 
zahtevale kar nekaj vaj in priprav, za kar se je 

VARSTVENO DELOVNI CENTER SAŠA, ENOTA VRBA NAZARJE

Varovance obiskala Miklavž in 
župan

Varovanci so se z veseljem slikali poleg Miklavža in župana (Fotodokumentacija Občine Nazarje)

Župan občine Nazarje Matej Pečovnik je s so-
delavci občinske uprave v petek, 5. decembra, 
obiskal varovance v nazarski enoti Vrba Varstve-
no delovnega centra Saša. Obiskovalci so s se-
boj v goste pripeljali tudi Miklavža.

Prvi od decembrskih dobrih mož na obisk 
ni prišel praznih rok. Vsakemu od varovancev 
je prinesel dežnik, ki glede na sedanje dežev-
no vreme pride še kako prav. Obdarovanci so 

se daril zelo razveselili. 
Prisotne je v krajšem nagovoru pozdravil žu-

pan Pečovnik, gojenci centra pa so za obisko-
valce pripravili priložnostni nastop, v katerem so 
uživali tako gledalci kot izvajalci. Druženje se je 
nadaljevalo v sproščenem vzdušju in klepetu ob 
vabljivo dišečem čaju in kavi.

Marija Lebar

Ternar pevcem lepo zahvalil. Skupno prepevanje 
pri maši je tudi tokrat potekalo pod taktirko zbo-
rovodje Vojka Zavolovška.

ŠS
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OTROKE REČIŠKEGA VRTCA OBISKAL POLICIST

O pasteh in nevarnostih v prometu

Otroci so pokazali veliko navdušenje pri preizkušanju opreme. (Foto: Marija Šukalo)

Otroci vrtca Lipa Rečica ob Savinji so zadnji 
teden v novembru spoznavali promet. Zato so 
zadnjo sredo v novembru medse povabili Petra 
Neuholta z mozirske policijske postaje. Ta jim je 
predstavil, kako morajo ravnati, ko so kot pešci 
udeleženi v prometu ali ko se s starši vozijo v av-
tomobilu. Pri tem so se seznanili z nekaterimi 
prometnimi znaki.

Najbolj je otroke pritegnila oprema, ki jo je po-
licist predstavil. Z zanimanjem so si ogledovali 
neprebojni jopič, čelado in lisice. Vse pa so lah-
ko tudi sami preizkusili.

Namen obiska je po besedah predstavnice 
vrtca Irene Škulj, da varovanci vrtca spoznajo 
pasti in nevarnosti v prometu ter se pobližje se-
znanijo z delom policistov, ki skrbijo za varnost. 

Marija Šukalo

TILEN FINKŠT, ZMAGOVALEC KOLESARSKEGA POKALA SLOVENIJE MED STAREJŠIMI MLADINCI

Velik uspeh v drugi tekmovalni sezoni, cilji za 
naslednjo znova visoki

Iz naše doline je svoj prostor v 
svetu uspešnih slovenskih športni-
kov našlo že kar nekaj Zgornjesa-
vinjčanov. Mladi, navdušeni športni-
ki si prizadevajo za dobre rezultate v 
številnih športnih panogah. Med nji-
mi je tudi cestni kolesar Tilen Finkšt 
iz Mozirja, dijak tretjega letnika sre-
dnje šole, ki je od leta 2013 član Ko-
lesarskega kluba Radenska As iz 
Ljubljane, in že dosega vidne rezul-
tate tako v nacionalnem kot medna-
rodnem kolesarskem rangu. 

ZMAGOVALEC NA DOMAČIH IN 
TUJIH TEKMAH

Tilen ima s strani Olimpijskega 
komiteja Slovenije status kategori-
ziranega športnika – cestno kole-
sarstvo, mladinski razred. V naši 
dolini in širše še ni zelo prepozna-
ven, kar pa se lahko hitro spreme-
ni. Letos je, šele v svoji drugi tek-
movalni sezoni, na pokalu Sloveni-
je, ki ga razpisuje Kolesarska zve-
za Slovenije, med starejšimi mla-
dinci osvojil največ točk in postal 
zmagovalec v svoji kategoriji. Zma-
govalnega mesta se je zelo razve-
selil, vendar to ni edini velik uspeh, 
ki ga je dosegel v tem letu. 

S klubom se je udeleževal števil-
nih dirk v Italiji, Avstriji, Hrvaški in Sr-
biji. V letošnjem letu je bil tudi član 
slovenske reprezentance starejših 

Cestni kolesar Tilen Finkšt iz Mozirja dosega vidne rezultate tako v 
nacionalnem kot mednarodnem kolesarskem rangu. 

(Fotodokumentacija TF)

mladincev. Udeležil se je dvodnevne 
dirke GP Général Patton v Luksem-
burgu in Toskani v Italiji. Na tekmo-
vanju Ju Silvella di Cordignano – Ita-
lija 2014 je postal skupni zmagova-
lec gorskih ciljev. Na tekmi Tour de 
Vojvodina 2014 je v 1. etapi dosegel 
2., v drugi pa 5. mesto.

Z DOBRIMI REZULTATI NAPREJ 
DO EVROPSKEGA PRVENSTVA
Odlična telesna pripravljenost in 

dobra tehnična izvedba bosta Tilnu 
prišli prav tudi v prihodnjem letu. V 
letu 2015 načrtuje udeležbo na tri-
intridesetih kolesarskih dirkah do-
ma in v tujini. Kot pravi, si želi tudi 

v prihodnje dosegati čim boljše re-
zultate, ki so lahko njegova vstopni-
ca na evropsko prvenstvo v Esto-
niji in kasneje svetovno prvenstvo 
v ZDA. V okviru pomembnejših te-
kem se želi udeležiti zelo popularne 
dirke v Franciji, dirke Paris-Roubaix. 

Med Tilnovimi dolgoročnimi cilji pa 
je podpis pogodbe s Pro Tour ekipo.

Za uresničitev visoko zastavlje-
nih ciljev je treba trdo delati. Te-
ga se Tilen dobro zaveda, zato 
vsak dan redno opravlja predpisa-
ne treninge. Te opravlja pod vod-
stvom svojega trenerja, nekdanje-
ga uspešnega profesionalnega ko-
lesarja Andreja Hauptmana, ki je v 
slovenskem kolesarstvu pustil ve-
lik pečat. Osvojil je namreč meda-
ljo na svetovnem prvenstvu in peto 
mesto na olimpijadi. 

Kot pravi Tilen, so treningi zara-
di odličnega trenerja, ki svoje varo-
vance navdihuje in razveseljuje ta-
ko s svojo osebnostjo kot pojavo, 
lažje izvedljivi. Hauptman jim je ve-
dno pripravljen svetovati in poma-
gati in Tilen je prepričan, da je zara-
di svojih pozitivnih lastnosti njihov 
trener ne le vrhunski športnik, am-
pak tudi človek z veliko začetnico.

Tatiana Golob

OBVESTILO
Bralce obveščamo, da je za 52. številko Savinjskih novic zaradi prazni-

kov 25. in 26. decembra rok za oddajo čestitk, zahval, malih oglasov in ku-
ponov za naj osebnost 2014 v ponedeljek, 22. decembra, do 9. ure. Ta šte-
vilka bo izšla 24. decembra.

Za 1. številko v letu 2015, ki bo izšla 2. januarja, je rok za oddajo našte-
tega v torek, 30. decembra, do 9. ure.

Uredništvo
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ŠPORTNO DRUŠTVO ATLET GORNJI GRAD

Tekli s parkeljni in srečali Miklavža

OSNOVNA ŠOLA GORNJI GRAD

Delavnice s starši – adventni 
venčki

Športno društvo Atlet v Gornjem Gradu 
obstaja že dolga leta, a je ponovno oživelo 
v zadnjem. Otroci v društvu tečejo, planina-
rijo, s pomočjo sredstev z občinskega raz-
pisa pa se lažje udeležujejo tekmovanj, saj 
jim ni potrebno plačevati potnih stroškov. 
Ponovni zagon društvu je dala Jelka Gru-
dnik, ki je številne otroke navdušila tako za 
tek kot za planinarjenje. 

Nekaj udeležencev Miklavževega teka (Foto: Matej Krašovic)

Venček smo izdelali vsi skupaj. 
(Foto: Irena Poznič)

Otroci so uživali v izdelovanju venčkov s starši. (Foto: Irena Poznič)

Na dan, ko so zjutraj otroke na mizah čakala 
Miklavževa darila, se je 72 ljubiteljev narave in 
rekreativnih tekačev iz gornjegrajske občine po-
dalo na 14. Miklavžev tek, ki ga je organiziralo 
Športno društvo Šmartno v Tuhinju. Kljub nič kaj 
dobri vremenski napovedi so se z avtobusom in 
osebnimi avtomobili podali proti Termam Sno-
vik, kjer so prevzeli štartne številke, odložili tiste, 
ki so sodelovali v teku za odrasle, in se spopadli 
s 5,63-kilometrsko razdaljo. 

Ostali so se odpeljali malce višje, kjer jih je 
čakala 1,4 kilometra dolga proga in močna 

konkurenca učencev drugih slovenskih šol. V 
rahlem dežju in precejšnjem blatu so tekli, ko-
likor so jih nesle noge. Verjetno tudi zato, ker 
so jih na progi spremljali hudi parkeljni in nič 
kaj hudi starši. 

Najhitrejši tekač Športnega društva Atlet je 
bil Matevž Maurič, ki je s progo opravil v ča-
su 8:56. Na stopničke so se v svoji kategoriji 
povzpele tudi Tina Maurič (2. mesto), Daša Re-
penšek (3. mesto) in med starejšimi članicami 
društva Marija Osolnik, ki je 5,63 km dolgo pro-
go premagala v dobrih 47 minutah in zasedla odlično 3. mesto. Za las so stopničke zgrešile 

Ajda Žerovnik ter Romi in Enja Košar. Med de-
seterico najboljših sta bili še Lara Krašovic in 
Majča Grudnik. Tudi najmlajši tekači, stari med 
4 in 5 let, so se po levje borili vse do cilja. S pro-
go so opravili v skoraj istem času kot marsika-
teri šolar.

Ni pa bila to edina tekaška prireditev, ki so se 
je šolarji s starši letos udeležili. Na letošnji 19. 
Ljubljanski maraton, ki je po tradiciji postal že 
pravi športni in tekaški praznik, je gornjegrajska 
šola prijavila 34 učenk in učencev. Množice njih, 
ki so ta dan preplavile ulice slovenske prestolni-
ce, dokazujejo, da zanimanje za tovrstno rekre-
acijo in druženje narašča.

Štefka Sem

Čas neizmerno beži. Komaj smo vstopili v no-
vo šolsko leto, že je tu december. Prvošolci so se 
že veliko naučili, zato smo se odločili, da v šolo 
povabijo svoje starše. Pripravili smo kratek kul-
turni program, s katerim smo pokazali, da se v 
šoli poleg igranja tudi učimo. Nabrali smo ma-
cesnove storžke in vejice, jih posrebrili in pripra-
vili za delavnico s starši. Učiteljica Ana je nabra-

la cipreso, v papirnici sta učiteljici kupili še sre-
brn trak, žico in zlate »laske«. Nestrpno smo ča-
kali, da se predstavimo staršem in skupaj z nji-
mi izdelamo adventni venček. 

Po kratkem kulturnem programu, ki so ga 
starši nagradili s ploskanjem, smo se lotili dela. 
Starši so ovijali obroče s cipreso, učenci pa so 
jim nosili vse, kar so pripravili za izdelavo venčk-

ov. Nastali so čudoviti venčki. Ob koncu delavni-
ce so se skupaj še fotografirali za spomin in za-
dovoljni odšli domov. Srečni so trenutki, ko ima-
jo otroci lahko starše samo zase. To je najlepše, 
kar lahko podarimo svojim otrokom.

Irena Poznič
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IZ POLICIJSKE BELEŽNICE

CENTER STAREJŠIH GORNJI GRAD

Stanovalci posledic ropa ne bodo občutili

Direktorica centra Francka Voler 
je ob prihodu v službo opazila 

posledice ropa in o tem nemudoma 
obvestila policijo. 

(Foto: Štefka Sem)

Preko zadnjega vikenda v novembru se je v Centru starejših Gornji Grad 
zgodil drzen rop. Storilci so iz trezorja, v katerem so stanovalci centra 

hranili denar, odnesli kar 24.000 evrov. (Foto: Štefka Sem)

Zadnji vikend v novembru se je 
v Centru starejših Gornji Grad zgo-
dil drzen rop. Njegove posledice je 
v ponedeljek, 1. decembra, ob pri-
hodu v službo opazila direktorica 
centra Francka Voler. Neznanci so 
vstopili v prostor, v katerem je trez-
or, in iz njega ukradli gotovino. Po-
licija in kriminalisti so opravili prei-
skavo in intenzivno iščejo storilce.

Kot je povedala Volerjeva, je ob 

prihodu v službo opazila uničene 
kljuke na vratih, sled pa jo je pelja-
la naravnost v prostor s trezorjem. 
O ropu, ki se je najverjetneje zgodil 
med vikendom ponoči, saj so ime-
li vlomilci kar nekaj dela, da so se 
prebili skozi vrata, je takoj obvesti-
la policijo in direktorja družbe DE-
OS Bojana Kranjca. Kljub temu, da 
je bilo ukradeno kar 24.000 evrov, 
stanovalci doma ne bodo prikraj-

• UKRADEL 250 LITROV NAFTE
Ljubno ob Savinji: 8. decembra dopoldan je občan policiste obvestil 

o tatvini goriva iz tovornih vozil v industrijski coni na Ljubnem ob Savi-
nji. Neznani storilec je v času zadnjih dni pristopil do dveh tovornih vo-
zil, last podjetja iz Celja, poškodoval pokrov rezervoarja za gorivo in iz 
njih iztočil okoli 250 litrov nafte. 

• OGENJ IZVEN PEČI
Otok: 10. decembra popldan je na Otoku pri Bočni zagorelo pri peči 

v kurilnici. Še pred prihodom gasilcev je nehalo goreti. Gasilci PGD Boč-
na, Gornji Grad in Nova Štifta so prezračili in pregledali objekt. Ogenj je 
poškodoval oplesk v kurilnici.

• PROMETNA NESREČA S SMRTNIM IZZIDOM
Šentjanž: 13. decembra ob 17.48 je v Šentjanžu prišlo do hujše pro-

metne nesreče. Zgodila se je na regionalni cesti I. reda, R 225, izven na-
selja Varpolje, zaradi nepravilne strani vožnje voznika osebnega avto-
mobila, ki je z vozilom zapeljal na nasprotno smerno vozišče. V nesre-
či so bila udeležena tri vozila, ena oseba je dobila hude telesne poškod-
be, dve sta bili lahko telesno poškodovani, sopotnik v vozilu povzročite-
lja na sprednjem desnem sedežu pa je zaradi hudih telesnih poškodb 
na kraju nesreče umrl. 

Gasilci PGD Nazarje so s tehničnim posegom iz osebnega vozila re-
šili poškodovane osebe, pomagali reševalcem nujne medicinske po-
moči in policistom, odklopili akumulatorje, posuli razlite tekočine z ab-
sorbentom in pomagali pri nalaganju vozil na vlečno službo. Poškodo-
vane osebe so reševalci prepeljali v nadaljnjo oskrbo v Splošno bolni-

šani za svoj denar. DEOS, ki med 
drugim vodi nekaj domov za sta-
rejše po Sloveniji, ima vso lastnino 
stanovalcev, shranjeno v trezorju, 
zavarovano. Že v torek so stanoval-

ci lahko dobili svoj denar.
Kot je še povedala Volerjeva, 

vse stanovalce in svojce ob priho-
du v center obvestijo o možnosti 
shranjevanja denarja in vrednejših 
predmetov v trezorju. Pravzaprav 
jim to storitev priporočajo tudi za-
radi zdravstvenih stanj določenih 
stanovalcev, ki nemalokrat tudi po-
zabijo, kam kaj shranijo. Med 154 
varovanci centra je kar 70 takšnih, 
katerim pokojnina ne zadošča za 
pokritje domske oskrbe in jim le-
to doplačujejo občine. Ti varovan-
ci imajo skromno žepnino, nekate-
ri stanovalci pa imajo več prihran-
kov, vsi pa denar shranjujejo v trez-
orju in ga dvigajo po potrebi.

V centru so vse kapacitete v le-
tošnjem letu zapolnjene, nekoliko 
krize so občutili preteklo leto, ko 
z uvedbo novega zakona številni 
upokojenci niso bili več upravičeni 
do varstvenega dodatka. Popolno-
ma zaseden je tudi oddelek za de-
mentne osebe, ki ima prostora za 
14 oseb.

Štefka Sem

šnico Celje. Zoper povzročitelja prometne nesreče bo podana kazen-
ska ovadba na pristojno državno tožilstvo.

• VLOMIL IN UKRADEL ZLATNINO
Nizka: 14. decembra v popoldanskem času so bili s strani oškodo-

vanca policisti obveščeni o vlomu v stanovanjsko hišo v Nizki. Nezna-
ni storilec je pristopil do stanovanjske hiše oškodovanca, na silo od-
prl balkonska vrata in vstopil v notranjost. Preiskal je prostore in ukra-
del zlatnino.

• KRŠITELJEM IZREČENE PREPOVEDI PRIBLIŽEVANJA 
Policisti so v preteklem tednu obravnavali tudi dva primera na-

silja v družini. Pri tem so dvema kršiteljema izrekli prepoved pribli-
ževanja.

(Fotodokumentacija PGD Nazarje)
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Zahvale, Oglasi

(Foto: 
MŠ)

Naročniki Savinjskih novic imajo 
15% POPUST pri objavah zahval in čestitk.

Ko tvoje zaželimo si bližine,
gremo tja, v ta mirni kraj tišine, 
tam srce se tiho zjoče, 
saj verjeti noče, 
da te več med nami ni. 
Čeprav tvoj glas se več ne sliši, 
beseda tvoja v nas živi, 
povsod te čutimo mi vsi ... 
Med nami si!

ZAHVALA

V 80. letu starosti je ugasnilo skromno, ljubeznivo in plemenito srce 
našega moža, atija, tasta in dedka – ata

Julijana PODVRATNIKA
iz Mozirja

Iskreno se zahvaljujemo sorodnikom, sosedom, prijateljem in 
znancem, sodelavcem in vsem ostalim, ki ste bili v težkih trenutkih z 
nami, nam darovali cvetje, sveče, za svete maše, nam pisno in ustno iz-
rekali sožalje in ga v velikem številu pospremili na njegovi zadnji po-
ti. Zahvala župnišču in gospodu duhovniku za opravljen obred in sve-
to mašo. Zahvala tudi govornici, pevcem, trobentaču in pogrebni služ-
bi Morana.

Njegova skromnost in odločnost bosta živela naprej v naših srcih.

Žalujoči vsi njegovi domači

Težko je pozabiti človeka,
ki ti je bil drag,
še težje je izgubiti ga za vedno,
a najtežje je naučiti se živeti brez njega.

V SPOMIN

Mineva prva obletnica smrti, odkar si nas zapustil 
dragi mož, oče in dedi

Franci PARFANT

Bil si žarek, ki je s svojo dobroto dajal toploto med ljudi, človek, ki 
je v življenju dosegel veliko lepih stvari. 

Bil si in boš zvezda, ki na nebu najbolj gori, saj si bil človek veli-
kega srca. 

Žalostni, vendar ponosni, da smo bili tvoji.
Večno boš v naših srcih.
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Za razvedrilo

SKORNŠKOVE »KUGLE«
Pred tednom dni smo na platoju krožišča pred upravnim centrom 

v Mozirju srečali skupino mlajevcev na čelu z »doktorjem« izdelave 
novoletnega okrasja iz šibja, upokojenim vrtnarjem Jožetom Skorn-
škom. Ob njegovem značilnem smehu je razložil, kako izdela lesko-
ve »kugle«, a je tudi dodal: »Slikajte, ko bo fertik, zdaj pa je treba vseh 
teh štiristo in več okraskov postaviti na svoje mesto, saj Božiček na 
saneh že prihaja.«

DENARNE ZAGATE 1
Vera Pečnik, predsednica nazarskih upokojencev: »Dragi župan, 

kar milo se mi stori, ko vidim, kako lepe manire imaš. Upam, da boš 
za društva tudi s proračunskimi cekini tako žentlmensko radoda-
ren.«

Nazarski župan Matej Pečovnik: »Dunajska šola bontona se mi 
vedno obrestuje, kadar sem v damski družbi. Kar se cekinov tiče, 
pa vlada v Ljubljani te šole očitno ne pozna, saj nam jemlje še tisto, 
kar je naše.« 

DENARNE ZAGATE 2
Jure Repenšek, kulturnik: »Z lučjo pri belem dnevu iščem boljše 

čase za kulturo in večjo šolo, pa jih ne najdem. Le kje bomo prišli 
do denarja?«

Danijela Lončar: »Jure, na banki, mislim, tukaj za dvorano …«
Repenšek: »Tja si pa ne upam ponj. Je bilo v Gornjem Gradu letos 

že preveč ropov, da bi človek tu s kakim velikim denarjem operiral.«

(Foto: JM)

(Foto: MŠ)

(Foto: ŠS)
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Križanka, Informacije

KUPON za brezplačni mali oglas do 10 besed v 52. številki SN

2014

Ime in priimek:

Naslov: 

Vsebina oglasa (do 10 besed):

Veter. postaja Mozirje, tel.: 5831-017, 5831-418, 839-02-20, 839-02-21.
Dežurni živinozdravnik je dosegljiv na tel.: 041-724-972.
Sprejem naročil in izdaja zdravil: delavnik: od 7. do 8.30 ure, nedelje, prazni-
ki: od 7. do 8. ure. Veterinarski higienik (konjaška služba), tel.: 545-10-31.
Ambulanta za male živali: od pon. do pet. od 7. do 12. ure in od 15. do 18. 
ure, sobota od 7. do 8.30 ure.

D e ž u r n e  s l u ž b e

VETERINARSKO DEŽURSTVO

ZDRAVSTVENO DEŽURSTVO

Dežurna služba je ob delavnikih od 20. ure zvečer do 7. ure zjutraj, ob so-
botah in nedeljah od 7. ure (sobota) do 7. ure (ponedeljek), enako velja tu-
di za državne praznike, v zdravstveni postaji Mozirje. V času dežurstva  so 
možni tudi zdravniški nasveti po telefonu 837-08-00.

DEŽURNA SLUŽBA ELEKTRO CELJE
Vse prijave okvar se javljajo direktno v Celje v center vodenja, od koder se 
nato napoti dežurni elektromonter na teren. 
(03) 42 01 000 (centrala)
(03) 42 01 180 (prijava napak na števcu) od 7. do 15. ure
(03) 42 01 240 (prijava napak na omrežju) 24 ur/dan

DEŽURNE SLUŽBE KOMUNALNIH PODJETIJ
Dežurna služba na javnih vodovodih na številki GSM 041 621 950.
Dežurni vzdrževalec Komunala d.o.o. Gornji Grad: 041-390-145.
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Petek,
19. december

ob 16.00. Pred gornjegrajsko katedralo 
Praznično doživetje v pravljičnih hiškah
ob 16.30. Knjižnica Mozirje
Ura pravljic: Prav poseben božič
ob 17.00. Center Rinka Solčava 
Odprtje Božične razstave
ob 18.00. Galerija Nazarje
Odprtje razstave akad. slikarja Žarka Vrezca
ob 19.00. Kulturni dom Rečica ob Savinji
Predpraznični koncert

Sobota,
20. december

ob 15.00. Tržnica Mozirje
3. božični bazar
ob 16.00. Pred gornjegrajsko katedralo
Praznično doživetje v pravljičnih hiškah
ob 17.00. Kulturni dom Rečica ob Savinji
Obisk Božička in obdarovanje otrok
ob 17.00. Pri Domu planincev v 
Logarski dolini
Zimski pohod z baklami v Logarski dolini
ob 18.00. Športna dvorana Mozirje
Odbojkarska tekma Mozirje : Kajuh Šoštanj
ob 20.00. Kulturni dom Ljubno ob Savinji
Ko ko komedija

Nedelja, 
21. december

ob 15.00. Tržnica Mozirje
3. božični bazar
ob 15.00 in 16.00. Kulturni dom Mozirje
Obisk Božička in predstava Povodni mož
ob 17.00. Taborni prostor Laze  
Sprejem luči miru
ob 19.00. Cerkev sv. Mihaela v Šmihelu nad Mozirjem
Božični koncert

Ponedeljek, 
22. december

ob 10.00. Kulturna dvorana Luče
Obisk Božička in obdarovanje otrok ter 
lutkovna predstava
ob 16.00. Kulturni dom Ljubno ob Savinji
Prihod Božička
ob 19.00. Kulturni dom Nazarje
Božično-novoletni koncert

Torek,
23. december

ob 17.00. Knjižnica Luče
Ura pravljic: Kako je babica rešila božič
ob 17.00. Kulturni dom Rečica ob Savinji
Prireditev Predbožični večer
ob 17.00. Športna dvorana Mozirje
Dobrodelna prireditev Svet na dlani
ob 18.00. OŠ Ljubno ob Savinji
Tradicionalni novoletni koncert

Sreda,
24. december

ob 23.15. Pred cerkvijo sv. Lovrenca v Lučah
Ogled živih jaslic

Četrtek,
25. december

ob 17.00 in 18.30. Dol-Suha
Ogled živih jaslic
ob 18.00. Pred cerkvijo sv. Lovrenca v Lučah
Ogled živih jaslic

Petek,
26. december

ob 18.00. Kulturni dom Mozirje
Premiera burke Občinske za gate
ob 19.00. Cerkev sv. Lovrenca v Lučah
Božični koncert lučkih pevskih sestavov
ob 19.00. Dom kulture Nazarje
Kino predstava Klub zdravja Dallas

Napovednik, Mali oglasi, Oglasi

MORDA STE ISKALI PRAV TONapovednik dogodkov

◊	KMETJE,	GOZDARJI
Gradimo gozdne vlake brez miniranja. Opravljamo tudi vsa ostala 
dela s strojno mehanizacijo ter kiper prevoze. Kvalitetno in poce-
ni; Brlec Franc 041/606-376.

GP Pirc d.o.o., Krnica 50, 3334 Luče.

◊	OGREVANJE	in	VODOVOD
Kotli na biomaso, toplotne črpalke, solarni sistemi, adaptacije ko-
palnic. GSM 040/750-552.

Robert Bevc s.p., Rore 5, 3342 Gornji Grad.

◊	ŠIVILJSTVO	ŽANA	
Šivanje po meri, kostimi, srajce, hlače in razna popravila (menja-
va zadrg, krajšanje, ožanje). Gsm 041/498-943. 

Oblak Z. Barbara s.p. Ljubija 88, 3330 Mozirje.

◊	SERVIS	OLJNIH	GORILNIKOV,	KOTLI	NA	DRVA	
in pelete Viadrus, peletni in uplinjevalni kotli na polena Atmos, 
peletni gorilniki Etiks, regulacije ogrevanja Seltron, Buders, Fir-
št; gsm 041/809-318.

Aleš Hojnik s.p., Radmirje 98, Ljubno ob Savinji.

◊	ODDAM	V	NAJEM
Ugodno oddamo v najem dvoposteljne sobe s kopalnico. Info 
041/330-485 (Mojca Kramar Kokalj).

Transport Kokalj, Brezje 31, 3330 Mozirje .

◊	KOMBI	PREVOZI	–	TEVČ
Izleti, zaključki in KTMO; gsm 041/529-063; in 
◊	SKI	BOARD	SERVIS
raztegovanje smučarskih in ostalih čevljev, menjava zaponk – 
klipsnov, posredništvo za Fischer in prodaja nove ter rabljene 
smučarske opreme. Servis na Prihovi in v Mozirju. Gsm 041/529-
063.

Vinko Tevč s.p., Praprotnikova 6, Mozirje.

ŽIVALI – PRODAM
Prodam prašiče, cca 180 kg; gsm 031/447-
283.
Prodam zajce za zakol ali nadaljnjo rejo; 
gsm 041/277-242.
Ovce za zakol ugodno prodam. Jabolka, ne-
škropljena, prodam; gsm 041/239-017.
Prodam bikca ls pasme, 130 kg; gsm 
031/759-955.
Prodam dve telički limuzin, 240 in 170 kg; 
gsm 041/783-494.
Prodam teličko črnobelo - limuzin, staro 
7 dni; gsm 041/783-427.
Prodam prašiče, 25 do 300 kg, možna do-
stava; gsm 031/223-484.

ŽIVALI – KUPIM
Kupim kravo, telico za zakol ali dopitanje in 
teličke nad 100 kg; gsm 031/533-745. 
Kupim debele krave in telice za zakol. Plačilo 
takoj; gsm 041/653-286.

DRUGO – PRODAM
Prodam sivo volno – prejo in pletene nogavi-
ce; gsm 041/276-351.
Okrogle silažne bale prodam; gsm 

041/324-353.
Prodam krvavice po 20.12.2014. Kličite po-
poldan; gsm 040/211-618 ali 040/802-
757.
Prodam avtomobilski strešni prtljažnik z no-
silci in žensko kolo; gsm: 051/355-880.

VOZILA – PRODAM
Prodam renault clio; gsm 041/289-717.
Prodam hyundai accent in hyundai i20, lepo 
ohranjena; gsm 041/894-351.

NEPREMIČNINE
Ugodno prodam lepo, 87 m2 veliko stanova-
nje v Mozirju; gsm 030/284-699.
Oddam sobe v najem; gsm 041/280-005.
Prodam obnovljeno garsonjero  v okolici Na-
zarij; gsm 031/526-984.
V najem oddam stanovanje, v etaži stano-
vanjske hiše. Lokacija Luče; gsm 070/550-
759. 
Prostor za prodajalno ali mirno dejavnost v 
centru Mozirja oddam; gsm 041/650-151.
Stanovanje v okolici Mozirja oddam mlade-
mu paru, kontakt od 19:00 do 21:00; gsm 
070/658-421.
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